
L ions C lub
Distrikt 122 - česká republika a

l Fotoreportáž

17. KonventDl2z

l Nové vedeníD|22

r Jumelage 2010

r Mírový plakát

I Zprávy z činnosti klubů

! Gruzínsko - rozhovor

s PDG T. Bučekem

I Lions Day in Bratislava

ioro 20 I Os  Intern at iona l
Slovenská republika

i/
b Í',

i

.*f ,
t

GOALBALLOVE UEV
MIROW PLAKAT - I, MISTO O8}IAT I LO MISTROVSKY TITA L



Fotoreportáž
17. Konventu D122

konaného dne 15. 5.20|0 v Bratislavě. hotel Barónka

oldřich Choděra - guventér D122 2010 - 201l

foto: Štefan Nehéz



@
Wes€'rve

Český a Slovenský Lion - informační bulletin LCl D|22 ČR a sR

OBSAH VYDANI:

olďich Choděra - Guvemér Dl222o1L2o|| 4
l. VDG a 2. VDG D122201G2011

Program Jumelage 201 I v Regensburgu.............................. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .7
stuttgart 2010' vyhodnocení Mírového plakánr ..............8
Mírouý plakát 2010 - 20l l ........'..........9
Akce klubů ČR 2009-20l ... l0

LC Bratislava Prv.ý 13
L,C Bratislava Istropolis.............. .........14

l5

YýzvaLC Prešov, nabídka inzerce..............
LC Košice........
LC Kremnica...
LC Pezinok Bozin
LC Pezinok Bozin, LC České Budějovice.................

t7
l8
t9
20
2 l

zz

LC opava LC Bmo Špilberk............. - -  z3

LC Pardubice... 24
LC Pardubice... ..........25
LC haha San Giorgio, LC Praha
LC Rokycany...
LC Plzeň Bohemia
Lc Plzeň city' Deklarace o spolupraci
LC Karlovy Vary - ''Koukají na nás spnívně?..

LC Rychnov nad Kněžnou Dobromi|a ..........32
LC Rychnov nad Kněžnou

Lions Day in Bratislava

Titulky k první straně:
E Jumelage 2010 - společná fotka z akce
D Mírový plakát úspěšné malířky llony Svobodové z Tábora, kteý putoval
do Oak Brooku
o 20.5.2010 vítězné plzeňské družstvo žákovské goatballové ligy převzalo
z rukou H' Ezzedinne pohiár za 1. místo, kteý věnoval LC Plzeň Bohemia.

Uzávěrka čísla: 20. 6.2010

Český a slovenský Lion - vychází 3x ročně
Jako swj občasný iďormační bulletin vydavá Lions Clubs Intemational, Dsnikt 122,
Česká republika a Slovenskí republika www. tcidl22.iďo
Adresa redakce:
Lions Clubs Intemational, D122, kance|Íř sekretiíře kabinetu' Panská 1492,
516 01 Rychnov nad Kněžnou, Česká republika, offrce@lions-clubs.info.
Informace o možnosti inzerce v kanceliíři sekretariátu.
Redakční rada:
Bc' Ivana SKítecká - office@lci-d|22.info
Ing. Jiří Zatloukal
Texty článků jsou převzaty z příspěvků klubů' pokud jsou autoři známi, jsou
uvedeni u jednotlivých článků. Příspěvky' prosím' zasflejte ve formátu
woRD (tedy DoC)' fotografie ve formátu JPEG 6tp61' a to v dobrt
kvalitě - ve|ikost souboru min. 2fi)kB.
Grafickou podobu hlavičky bulletinu zpracoval student Václav Zatloukď
Sazba a tisk: UNIPRINT s.r.o., Rychnov n.Kn., ČR, www.uniprint.cz
Neprodejné' urč€no č|enům Lions Clubs Internationď

26

28
29

Slovo
guvernera

Vižení prtatelia _ lioni,

dovoťte mi prihovoriť sa vóm n'a zóyer
ruišho lionsl<eho roka 20092010 a po-
dhl<ovať za vašu prdcu, za množstvo
uskutočnených projektov o niektoÚch sa
máme možnosť douedieť aj z nasledu-
júcich strdnok ruÍšho UONS časopisu.
Avšak nemenej diležitó je aj samotrui
činnosť v rdmci domovského lions klil-
bu. Rutina, nezdujem, nezapdjanie sa
do života v klube vedie v mnohých prt-
padoch k stagruicii a v konečnom dósled-
ku k úbytku členov. Sme schopní sa
vyburcovať, založiť noý klub, avšak už
je to ťažšie prek)nať počiatočné úsknlia
a udřzať zaujímaý kluboÚ život.
h veťmi dÓležité považujem rutinné

rylddnutie úkonov rýknjúcich Sa prdce
Sekretdra klubu. Email komunikácia,
vypíňanie požadovaných formuldrov
(napr nešthstnd PU]0]), získnnie prtSfu-
poých l<odov a odovzfuivanie skúseností
v kluboch nouýmfunkcionárom, by malo
byť samozrejmosťou,
Motto CommunbaÍian and Growing

som si oolil pre tento rok' Avšak nestačí
iba l<omunil<ovať, ale aj forma l<omu-
nilúcie je diležitti. Umožniť druhým
vyjadriť svoj ndzor dnť mu možnosť si ho
obfuijiť a v diskusii určite vznikne novti
kvalita. V opačnom prtpade to pripomína
tvrdenie, že iba jeden ruizor je spnivny
a to "iba ten mij".
Na zdver by som chcel zaželať novému

guvetnérovi a členom l<abinetu piateťshi
a tvorčiu atmosféru, hlavne zdravie a velh
dobrých ndpadov.

_@_
We Serue

Juraj Schwan
DG 2009-2010
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oldřich Choděra guvernér D122
v lionském roce 2010 . 2011

Y áženi li onští př áte|é,

na zač,áÍku letošního roku rezignoval ze zdravotních
důvodů na funkci l.viceguvernéra Boris Hynek, se
kteým se počítalo jako s budoucím guvernérem našeho
distriktu. Bylo proto tÍeba nalézt někoho jiného, kdo
by mohl tuto funkci zastávat. Ukázalo se, že poměrně
striktní podmínky splňuje pouze Petr Jaroš a já. Považuji
za velkou čest, že rada pastguvernéru na nominačním
setkání, které se uskutečnilo 2o.2.t'r. v-Brně, v tajném
hlasování rozhodla, žejako příští guvernér budu navržen
já. Vzhledem k tomu, že náš distrikt je dosud provizorním
distriktem, našeho guvernéra schvaluje rada mezinárod-
ních ředitelů LCI - polard of Directors. Touto radou jsem
byl schválen jako DGE - district governor elected.

Členem Lions klubu jsem od r. 1995, v r. 2004 jsem
se spolu s dalšími podílel na z4|oženi LC Praha
Bohemia a po dvě funkční období jsem byl
charterpresidentem. tohoto klubu. od té do-
by působím jako jeho sekretář. Po několik
funkčních obdobíjsem členem kabinetu gu-
vernéra a zone chairmanem Západočeského
kraje.

Bývá zvykem, že nastupující guvernér si
zvoli i motto, které by bylo inspirací pro je-
ho působení.

Mým mottem je: o,Make people happy.. - dělat lidem
radost.
,,Dělat lidem radost.. pro mne znamená, že chci,
abychom se účastnili na korikrétních projektech
a pomáhali konkrétním lidem. Nemám rád veřejné
sbírky, kdy nevím, kde peníze skončí. Když vznikl náš
klub' věnovali jsme poměrně vysokou částku na Thajsko
postižené tsunami. Bohužel, do dnešního dne jsme se
nedozvěděli'jakbylo s penězi naloženo. Náš klub se proto
nezúčastnil sbírky pro Haiti. Neměli jsme totiž jistotu, že
penize budou skutečně vynaloženy ve prospěch trpících
lidí a nebudou použity např. na rekonstrukci prezident-
ského paláce, jak uváděly veřejné sdělovací prostředky.
Díky Honzovi Haraštovi jsme navázali spojení s českým
misionářem, který na Haiti působí, a pomoc jsme zasla-
li přímo jemu. \ěříme, že jeho prostřednictvím budou
penize vynaloženy účelněji, a pomohou a udělají radost
postiženým lidem.

Podpořili jsme stavbu nemocnice v Keni, Z Yýtéžktl
našeho vánočního koncertu se financuje oprava román-
ského kostela v Libři u Prahy. Velice si vážím např. dám-
ského klubu LC Karlovy Vary Diana, který z výtéžktt
svých dobročinných akcí financuje dětský domov. Dříve
mohla na procházky chodit v zimé pouze polovina dětí,
neboť ostatní neměly bundičky. Díky tomuto klubu mo.
hou chodit v zimě na vycházky všechny děti.

Samozřejmě se chci snažit o rozšíření počtu našich
členů a našich klubů. Chtěl bych, aby se naši členové
rádi scházeli, bavili a jejich setkání byla přínosem pro
všechny. Přál bych si, abychom byli inspirací i pro další
naše spoluobčany, aby se chtěli'stát našimi členy. Chtěl
bych se přitom zaméřitna střední generaci. Ze zkušenosti
ze zahraničních klubů vim, že kluby, které vznikly před
řadou desítek let, nyní ztráci své členy a ti, kteří zůstávají,
díky svému věku nejsou již tak aktivní jako v minulosti.

Jako guvernér bych chtěl navazovat na práci
guvernérů, kteří byli přede mnou' l'guvernéra

Vojtu Trapla, Lojzu Daňka, kteý mi vysvětlil
podstatu lionismu, Jardu Slípku, kteý navá-
zal skvělou jumelage s bavors!ými distrik-
ty, Tibora Bučeka, kteqý náš distrikt dostal
do celosvětového podvědomí, Tomáše Rybu,
Janu Flanderovou, Juraje Schwarze a dďší.

JUDr. PhDr. oldřich Choděra
District Governor D122
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YáŽeru lionskí priatelia,

dovolte mi moje krátke predsta-
venie v súvislosti s mojou kandi-
dátkou na pozíciu prvého vicegu-
vernéra nášho distriktu. Narodil
som sa v roku 1964 v Ž'e,|iezovciach
a pochádzam z učitelskej rodiny.
Vyštudovď som Právnickú fakultu
Univerzity Pavla Jozefa Šaflárika
v Košiciach (1987)' po absolvovaní

ZVS a praxe advokátskeho koncipienta som Sa po zloŽení advo-
kátskych skúšok stal 1.7.1990 advokátom. Povolanie advokáta
vykonávam v Nitre. Časť mójho času je venovaná aj aktívnej
účasti v orgánoch Slovenskej advokátskej komory v Bratislave.
Nevenujem sa len advokácii, ale moje zameranie je širšie a po-
krýva i oblasť poisťovníctva, najmá bankopoistenia. Skúsenosti
získané pri výkone povolania advokáta som mohol uplatnié i ako
viacročný člen ústavoprávnej a legislatívnej sekcie podielajúcej
sa na pripomienkach a ťvorbe zákonov a iných zákonných noriem
predkladaných NR sR.

Staršia z mojich dvoch dcér sa ako študentka Právnickej fa-
kulty Západočeskej univerzity v Plzni snaží získavaé predpoklady
na pokračovanie v mojej profesii, mladšia študuje na osemroč-
nom gymniíziu v Nitre.

Do lionského hnutia som vstúpil v Nitre, kedy som bol pozva-
ný do Lions Clubu Nitra, čo ma ako osobu vyznávajúcu princípy
lionského hnutia potešilo a bolo pre mňa cťou reagovať kladne
na uvedené pozvanie a získať tým možnosť svojou aktívnou prá-
cou naplňať ušIachtilé myšlienky a ciele lionismu. V klube nie-
kolko rokov zastávam funkciu splnomocnenca pre výmenu mlá-
deže a aktívne sa zapájam do aktivít domovského klubu. Medzi
najvýznamnejšie aktivity, na ktoých sa spolupodielal Lions Club

Nitra a k zdarnej realizác1i, ktoých som svojou aktívnou prácou
prispel i ja patril projekt EcHo SCREEN a projekt výstavby ne-
mocnice v Keni.

V roku 2006 som prijal ponuku DG Tibora Bučeka na prácu
v kabinete a od uvedenej doby som členom kabinetu v pozícii
splnomocnenca pre jurisdikciu, pričom od marca 2009 vykoná-
vam v kabinete i funkciu zónového chairmana pre kluby LC Ni-
tra' LC Piešťany a LC Pezinok. V tomto lionskom roku pÓsobím
tieŽ vo funkcii 2. viceguvernéra. Svoje úsilie v uvedených pozici-
ách sa snažím sústrediť smerom k.zlepšeniu vzájomnej komuni.
kácie medzi jednotlivými klubmi y zóne, taktiež i medzi klubmi
a kabinetom a k propagácii lionského hnutia vedúcej v neposled-
nom rade i k rozvoju členskej zák|adne.

Dobrá vzájomná komunikácia a informovanosé medzi jednot-
livými klubmi vytvríra lepšie podmienky pre propagáciu a infor.
movanosť o lionskom hnutí smerom navonok - k širokej verejnos-
ti' Práve šírenie myšlienok lionského hnutia k verejnosti je jednou
z úloh k splneniu ktorej by som rád prispel, tak ako som si to za-
umienil uŽ v začiatkoch svojej činnosti v kabinete. Uvedomujem
si, že táto úloha je a bude stríle aktuálnou a jej úspešná rea|izácia
pomáha napíňať naše heslo - We serve a orientovať našu činnosť
v ešte váčšom rozsahu na tých, ktorí to potrebujú.

Yážení lioni, s úctou a pokorou som prijal ponuku kandidatú-
ry na 1. viceguvernéra Distriktu |22 Česká republika a Sloven-
ská republika a v snahe naplňať naše heslo We serve sa súčas-
ne uchádzam o Vašu dóveru. Móžem Vás uistiť, že v snahe plniť
a rozvijaf' ciele lionského hnutia budem pokračovať v službe
tým' ktorí to potrebujú a svoje úsilie sústredím na zabezpečenie
čo najširšej účasti našich členov, klubov a v neposlednom rade
i distriktu v klubových, distriktných a medziniírodných projek-
toch. Verím, že naším spoločným úsilím sa nám podarí neustále
napÍňat arozvíjat ušrachtilé myšlienky nášho hnutia.

WE SERVE JUDr' René Hudmvič' |'.vDG DL22

Milé lionky' milí lioni'

dovolte mi knátké představení v sou-
vislosti s mojí kandidatrrrou na druhé-
ho víceguveméra nďeho ďsriktu.

Narodiljsem se v roce 1944 v Čes-
kých Budějovicích. Po ukončení
gymnáaia jsem vystudovď VŠE, obor
učitelswí. Do roku 1989 jsem učil
na ruzných sťedních ekonomiclcých
školách ve Vimperku, Kaplici a hlavně

v Česlcých Budějovicích. Po změně režimu v roce 1989 jsem se stal
ředitelem SFš' později.obchodní akademie v Českých Budějovicích.
V této pozici jsem se pďíleljako poradce ministra školsM na vzni-
ku obchodních akademií a také vyšších ďbomých škol ve spoluprá-
ci s rakoushými a holandskými školami. V roce 1 992 j sem na vlasorí
žádost odešel do soukromého podnikání a tojako řeďtel ajednatel
nově vzniklé firmy efko, součiást nadniírodního koncemu. Tuto funk-
ci jsem vykonávď čnnáct let. V oblasti v'.ýroby zeleninorných konzerv
se firma stalaposfupně druhou nejýznamnější v ČR.

od roku 2006 jsem v důchodu a pomiáhrám jiným firmrám v oblasti

managementu. Jsem ženat'í mrírn dvě dcery. První dcera Žije v ltrálii'
druhá pracuje a sfuduje v Praze.

V roce 1990 jsem stál u zrodu druhého nejstaršího klubu distriktu
|22 v Českých Budějovicích. Byl jsem zakJádajicim prezidentem.
Klub v tomto roce slaví 20. ýroči za|oženl. Byl jsem 2xpreziden-
tem klubu a také pokladnftem klubu. Nríš klub úzce spolupracuje

' s kluby v Rakousku a Německu. Z LC České Budějovice vzešli dva
guveméfi ďstriktu a to Jan lpukotka a Alois Daněk. V současné
době pracuji jako zónoý chairman pro Jihďeshý kaj.

Y roce 2W l20 1 0 j sem byl radou PDG vybrrín jako kandidát na 2.
VDG. Titto nabídku jsem s pokorou přijď. Pokud vážení lionští přá-
telé dostanu vďí důvěru' chci se priorinrě zasaďt o lepší kontakty
mezi Huby v ďsniktrr 122 i uvniř jednotliých klubů podle jedné
zásady z nďeho etického kodexu - chápat přátelswí jako cíl, niko-
liv jako prosředek. Současně pro naplnění tohoto hesla přicházím
s novou iniciativou, a to zabezpčit pro děti do věku šesti let pro-
jekt ,tions Eye... Tento projekt je otevřen všem klubům, které mají
o jeho reďizaci zájem.

\ěřím' že všem niím spolďně se v nráslďujícím lionském roce
podďí stále lépe naplňovat heslo ,,WE sERvE...

Ing. Petr Jaruš, 2.vDG D122
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Mezi velké distriktní akce v kaŽdém lionském roce patří již
tradiční jumelage mezi bavorským distriktem D l1l FoN (Franken,
Obertab, NiederBayern) a naším distriktem D l22 ČR a SR. Toto
přátelství bylo potvrzeno oběma stranami na brněnském konventu
v r. 1996' kdy byl guvernérem prof. Jaroslav Slípka.

Významným zasedáním bylo v r. 1997 na zámku Theuern,
v době kdy byla potvrzena rovněŽ česko-německá deklarace.
od té doby se uskutečnila celá řada krásných setkání' kterého se
zúčastňují nejen členové kabinetů, ale také zástupci lionských
klubů' Na těchto setkáníchjsou navázány dlouhotrvající vztahy me-
zi účastníky' jsou diskutovány problémy činnosti obou distriktů aje
posíleno především vědomí mezinárodní sounáleŽitosti kaŽdého
z členů LCI. PDG prof. Jaroslav Slípka se těchto setkání pravidelně
zúčastňuje a dbá o to, aby ziákladní pravidla stanovená při zahájení
byla dodržována. Mnozí z vás si jistě rádi vzpomenou na následu-
jící jumelage a jumelage již současné - v roce 2005 Bamberg,
v roce 2006 Bořetice _ Kraví Hora - garantem LC Brno Špilberk,
v roce 2007 Selb, v roce 2008 Frant. Lázně-K.Vary' Plzeň - ga-
rantem LC K.Vary, v roce 2009 Kloster Maria Bildhausen.

Jak probíhala letošní jumelage v Modre, kterou velice pěkně
zajistil LC Pezinok samozřejmě v (tzké spolupráci s DG
Jurajem Schwarzem?

V kásném prostředí prostředí penzionu Harmonia a přilehlých
penzionech se setkalo 26 německých účastníků a 26 našich
členů s partnery zastoupeny byly LC Praha Bohemia, Praha Sán

Georgio, Praha Hartig, Plzeň Bohemia,P|zeň City, Pardubice, Gala
Hronsek, Brno Špilberk, Bratislava Danubius. Podle programu
|6.4.20|0 se účastníci setkali v odpoledních hodinách a po wel-
come drinku odjeli autobusem do Pezinku do Narodného salóna
vín, kde proběhla degustace a prohlídka historické viniírny. V so-
botu účastníci navštívili známý hrad Červený kameň neien s bo-

hatou historií, krásnými interiéry a dobovým vybavením, ale také
s největšími sklepy. Po prohlídce jsme přijeli do moderního závodu
IN VINO' poobědvali jsme v jídelně tohoto závodu a pak jsme se
přesunuli do Bratislavy. Prohlédli jsme si staré město, IŤad, Dóm
sv. Martina, a po krátkém posezení v kavárně jsme odjeli na další
část prohlídky. Viděli jsme novou budovu Narodního divadla'
velkolepý Štefánikův památník a nové centrum na nábřeží.

Po návratu do Harmonie bylo oficielní zahájení jumelage
naším guvernérem Jurajem Schwarzem. Uctili jsme minutou ticha
památku polské delegace' jejíž příslušníci zahynuli při letecké
katastrofě. Po přivítání hovoňl PDG Slípka o historii distriktní
jumelage a významu souŽití občanů a lionů v příhraničních ob-

lastech. Pozdravy předali guvernéň Heinrich Seufert MD l l l BN
a Wilhem Siemen MD lll Bo. Vystoupila,rovněŽ guvernérka
elect Sabine Rappel z Regensburgu. Hovořili o svých problémech,
nové organizaci multidistriktu. V r. 2008 se rozdělil bavorský dis-
trikt 111 FoN na dva distrikty MD 11 I BN (NORD) a MD l l I
Bo (osT)' protože 6000 členů bylo jiŽ sloŽité řídit z jednoho
místa. Aby pokračovaly oba distňkty dále ve svých cílech, mají
společné koordinační komise multidistriktu. Jumelage však zůstala
v programu obou distriktů' což nás velice potěšilo. Vysoko hod-
notili klubové jumelage. Sabine hovořila o velkém zájmu rozšíňt
členství Žen. U nás je cca 22vo Žen, zatím co v Bavorsku pouze
8vo. Chtéji navázat další kontakty s našimi kluby a moderním
způsobem přistoupit k rozšíření členské zékJadny, kterou chtějí
především omladit a samozřejmě zkvalitnit. PDG Tomáš Ryba byl
opět pohotovým a vstřícným tlumočníkem, podtrhl neopakovatel-
ným způsobem problémy' které nás spojují a oficielní část byla
ukončena předáním vlajek a dárků. Potom jsme měli plánované
posezení se slovenskými |iony, zazpiva\i jsme si a večer uběhl ja-
ko voda. Setkání bylo na velice dobré úrovni, přálo nám i počasí.
Určitě vás bude zajímat, že každý účastník si hradil své niáklady
sám. V sobotu 18.4.2010 jsme se po snídani loučili a rozjíždě|i
domů s dobrými pocity.

Všichni jsme si uvědomili, jak je důležité stýkat se s liony
z cízích zemí, poznávat se navzájem a umět pomáhat tam, kde je
třeba, ve svém městě i cizim regionu. Nápaditost a vtipnost členů
obou distriktů je vždy vítána s nadšením, a to jak postiženými, tak
veřejností.

Poděkování za přípravu a organizaci ce|é akce patří PDG
Danie|e Vojtušové a guvernérovi Jurajovi Schwarzovi.

Němečtí lioni poslali poděkování za neobyčejný víkend a pozdra-
vy všem členům našeho distriktu.

Da|ší jumelage se uskuteční od |2.4.20|| v Regensburgu.

PDG Jana F|anderová
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Programm zum Jumelage-Treffen 2011 der Distrikte 122-CZ/SK,
111-BN und 111-BO am 08. bis 10. April 2011 in Regensburg

bis 17.00 Uhr
17.30 Uhr
18.00 Uhr

bis 09.30 Uhr

10.00 Uhr

12.00 Uhr
14.00 Uhr
16.00 Uhr
Arch
19.00 Uhr

Anreise Hotel Arch
BegriiRung mit Prosecco
FuRweg zum,,Fůrstlichen Brauhaus..
Waffnergasse 6-8
Rustikales Abendessen

t l

5
E
ffiffil

E
N

Unterkunft:

bis 09.30 Uhr

Lageplan:

Frůhstiick und Verabschiedung

Friihstiick

Stadtfůhrung Tschechisch
und Deutsch
Mittagessen \ťurstkuche|
Domfiihrung
Gemeinsame Kabinettsitzung im Hotel

Abendessen im Hotel Bischofshof

Altstadthotel Arch - Ringhotel Regensburg
Haidplatz 4
93047 Regensburg
Telefon:+49(0)94 l -586ó-0
Fax:+49(0)94 I -5866- I 68
Mail:info @ altstadthotelarch.de
Internet: www.altstadthotelarch.de

Anreise mit dem Auto:

Fahren Sie ab dem ,,Autobahnkreuz Regensburg"
auf die Autobahn A93 Richtung Weiden.
Nehmen Sie die Ausfahrt (4l) ''PrÚfening..'
'fahren Sie dann rechts stadteinwiirts am Jakobstor vorbei
und biegen am Bismarckplatz links in die FuBgángerzone ab.
Fahren Sie die GesandtenstraBe entlang und biegen
dann in die 2. StraBe links, die ,,Rote-Hahnen-Gasse" ab.
Diese ftihrt rechts zum Haidplatz und zum Hotel.

Parkmiiglichkeiten:

Sie ktinnen zum Be-und Entladen direkt am Hotel vorfahren
und dort l0-15 Minuten entladen.
ParkmÓglichkeiten bieten die óffentlichen Tiefstellgaragen:
Arnulfsplatz
Bismarckplatz
Alle oben genannten Tiefgaragen liegen nur etwa 4 Gehminu-
ten entfernt vom Hotel, sind 24 Std' geÓffnet und bewacht und
bieten einen HÓchsttarif von l0.00 c l 24std.

ET
lArnulÍr

-Jp|ola

rel
hrhhaus I

rarck-l lGcsandtcn- lrleupfarplatz
datz l IsřaíŠe

O O N A T J

V

REGENSBURG r Rezno
Místo světového dědictví UNESCO od roku 2006

Řezrro, 2000 let staré římské město na nejsevemějšíÍn výběŽku
Dunaje vrás okouzlí mnoha pozůstatky romiínského a gotického
stavitelství v historické části města kter.á byla maximiílně ušeřena
ničením za druhé světové války. Žlane1nemesto ve sfiední Evropě
neodnáží ve svém, dosud zachovalém stavebním fondu tak ávě pol-
itický hospodářslcý a náboŽensky vyvoj vrcholného sfiedověku.
Nejvýznamnější stavební památky tohoto města jako jsou dóm,
radnice a domácí kaple sředověkych měšhnských domů, ziámek
knížat Thum und TlNisů' románské salaální stavby nebo gotické

kostely Žebravych Řádů můfute zkoumat při prochrázce lďivolah.ými
uličkami starého města, kde je omezen automobiloqý provoz.

Stďetý Kamenný most patří k hlavním stavbiím evrop-
ského mostďství středověku a dnes nabízí mďebnou kulisu
pfi prochi{zce městem. Pohled na téměř dvacet zachovalých
věŽových staveb, barevné domy a množství pouličních kaváren
vyvolává atmosféru jižních zemi a dává pozorovateli poznat
proč se metropoli na Dunaji fiká i ''nejsevernější město Itálie''.

www.regensburg.dďtourismus
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Multidistriktní shromáždění D 1l1
Stuttgart2010 MDY 2O1O

Ve dnech 6. - 8. května se uskutečnilo celoněmecké lionské
shromáždění, které letos organizoval v prvé řadě štáb lionů
z metropole na řece Neckar - ze Stuttgartu. Kongres se konal
v sálech kongresového a kulturního centra Liederhalle a v ho-
telu Maritim, kde byli ubytováni nejen někteří zahraniční hos-
té, ale i delegáti z l6 distriktů Německa. Delegátů a účastníků
bylo vícejak 1200.Ze zahraničních delegací se zúčastnili gu-
vernéři nebo PDG z Francie, Rakouska, Nizozemí, Maďarska,
Litvy' Finska' Itálie a našeho distriktu, kde jsem zastupoval
guvernéra.

Již ve čtvrtek 6. 5. bylo pňjetí guvernérů a někte4ých za-
hraničních hostů primátorem Stuttgartu p. Dr. Wolfgangem
Schusterem.

Program MDV 2010 byl zahájen 7. května v Mozartově
sále soutěŽí finalistů ve hře na klasickou kytaru. Vítězkou 16.
ročníku se stala Anna Kermer, která zríroveň byla nominová-
na do meziniírodní lionské soutěŽe a získala finanční odmě-
nu ve výši 2000 EUR. Záváza|a se však také k vystoupením
na lionských klubových večerech nebo na charitativních ak-
cích po celém Německu. Současně probíhala beseda s tématy
o programech LionsQuest, Mateřská školka Plus.

odpoledne potom 'odpovídal mezinárodní lionský presi-

dent 200912010 Eberhard Wiďs - na otázky přítomných lio-
nů' V dalších sálech hotelu se konaly schůzky členů Nadace
německých lionů a dalších pomocných skupin. Doprovodný
program zavedl účastníky do Mercedes Benz muzea nebo
za stálého deště na pěší procházku Stuttgartem.

Večerní setkání zaháji| koncert Zemského policejního or-
chestru a zdtavice mezinrárodního presidenta p. Wirfse a pří-
tomných zahraničních delegací. Následovalo setkání Lionů
a Leons ve staréjízdámě z roku 1885' kteráje součástí hotelu
Maritim.

Sobotní zaháji|a svým projevem náměstkyně primátora
Stuttgartu a po něm následoval běžný program konventu, Zde
byli také představeni guvernéři 16 německých distriktů' kteří
se 4 x ročně scházeji na Radě guvernéru. Ta ze svého středu
volí předsedu Rady guvemérů. Pro nové funkční období se
jim stal Helmut Marhauer. Jednání konventu bylo ukonče-
no v 18,00 hod. a od 18,30 hod. následoval ,,Švábský večer
na rozloučenou.. (Schwábischer Abschiedsabend), kde jsme
se a rozloučili.

Nashledanou v osnabrtick ve dnech |9. - 22. května 20l l'

Tomáš Ryba' PDG

LOEC v roce 2009 - 2010
Lionské oftďmologické edukač.

ní centrum LoEc' fungující při
oftalmologické klinice Fakultní
nemocnice Královské Vinobrady
- je evergreenem českého a slo-
venského lionského lnuti, Zná-
me všechny peripetie jeho vzniku
v komplikovaných podmínkách
ekonomicloých i politiclcých sou-
vislostí devadesátých let minulého
století. Jsme účastníky nekončí-
cích ďskusí o jeho dovybavení,

o jeho místě v nrírodním i meziniírodním systému dalšího vzdě-
lávání očních lékďů. Usilujeme v neposlední řadě i o upevňo-
vríní povědomí české laické i odborné veřejnosti o tom, Že Cen-
trum je darem meziniárodního lionského hnutí v jeho bytostném
snažení o rozvoj preventivní péče a léčby očních onemocnění
ve světě.

Přes všechny komplikace spočívající především v hledání
jeho definitivního zakotvení ve yztazich mezinrírodního lion-
ského hnutí - česko-slovenského lionismu - Fakultní nemoc-
nice Královské Vinohrady - oftalmologické kliniky FNKV
a odborných garantů zastoupených ve Správní radě Cenffa rádi
konstatujeme , že LoEC ce|á |éta plnohodnotně funguje a plní
své poslání. Napřftlad v letošním roce se uskuteční celkem 15

kursů pro naše a zahraniční mladé oční lékďe a některé i pro
zdravotní sestry z oboru, např. s tématy: makulrární degenerace,
katarakta, glaukom, ďabetická retinopatie, lamelární karato-
plastika, keratokonus' pediatrická oftďmologie. Kursy vedou
přední odborníci z Finska, Švýcarska, Německa, Velké Britá-
nie, Izraele, Holandska, USA, i z České republiky.

Kontaktní osobou LBCOP je paní Renata Hajná'te|.+420l
267 163 157, e-mail: pragueeye@fnkv.cz

Je závazkemi prestiží česhých a slovens\ých lionslcých klubů
našeho distriktu - šířit informace o existenci a fungování Lion-
ského oftalmologického edukačního centra - k podpoře jeho
f,nancoviíní a především jeho dobrého jména.

JUDr. Svatava Němcová
Prezidentka LC Praha - Hartig
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MIROVY PLAKAT 2010. 2011
Pro letošní rok bylo uyhlášeno téma ,,VIZE MÍR(I*. Kluby, které budou mít uÍjem 1organizovat tuto sou.
těž si musí objednat pro každou oslovenou školu jede KIT V asA bude uybráno 23 čestných vítězů, kteří
uyhrajífinanční odměnu 500 dolarů^ Jeden hlavní vítěz získtivó 2 500 dolarů a cestu do NEW YORKU.

Pravidla soutěže:
Věk: soutěžící musí mít k 15. ||.2011 minimálně l l nebo maximálně 13 let.
Velikost obrazu: ne menší než33 x 50cm

ne větší než 50 x 60cm
Obraz nesmí bý zarámován, nesmí být trojrozměrný (nic nalepeného, nebo připojeného), nesmí obsa-
hovat písmena a čísla. Podepsán je pouze na zadni straně kde je nalepen i vyplněná KIT.

Termíny:
Co nejdříve vybrat školy a projednat jejich zapojeni se do soutěže. Pro místní kola vyhlásit ceny pro
vitěze a formu prezentace výstavy.
Do 10.11.2010 zašlou kluby vitězné plakáty (zakažďou školu jeden) na sekretariátD l22, poté proběh-
ne vyhodnocení prací v distriktu D|22.Yitěz distriktního kola bude oceněn guvernérem D|22 a jeho
vitězný plakát bude odeslán do oak Brooku. Martin Hart PDG 2002.2003

Mírový plakát . vyhodnocení letošního ročníku
Na druhém jednání kabinetu Dt22,které se uskutečni|o v Praze dne 14.11.2009 proběhlo ryhodnocení letošního Mírového

plakátu. Všichni členové kabinetu si prohlédli kresby, které zaslaly do soutěže |ionské kluby. PDG Martin Hart' jako zmocně-
nec pro Mírový p|akát' po hlasování zvefujnil výs|edky:

1. místo obrže|a Ilona Sedláčková ze ZŠ Zborovská Tábor
''Mír je Kehký jako Kídla motýlí..a její plakát byl jako nejlep-
ší zaslán do oak Brooku do celosvětové soutěže

2. místo obdrže| Martin Perný ze ZUŠ v Táboře ,,Můj sen,
můj motýl' můj svět' náš mír..' tento krásný plakát je vystaven
na sekretariátě Dl22
3. místo obdrže|a Diana Demjanová _ SR '' Podjablonkou slrriďko..

V Táboře se uskutečnilo dne l5. ledna 20l0 ocenění mladých
výtvarníků, kteří uspěli v distriktním ko|e. Akce se zúčastnil pan
DG Juraj Schwarz a někteří další členové kabinetu D|22, kteii
společně se zástupci LC Tábor mladým výtvarníkům poblaho-
přáli a předali ceny. Atmosféra byla velmi pěkná a jistě podpořila
všechny mladé umělce do dalšího ročníku Mírového plakátu.

4*

llona Sedláčková a vítézný Míroý plakát _ 1. mÍsto

Bc. Ivana Skfftecká' Cabinet secretary 2007.2010

DG J. Schwarz, M. Perný, Cabinet secretary l. Skřítecká
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D122 LC česká repub|ika Akce k|ubů 2009.2010 Výtěžek předán pro

Brno l8.2. Benefiční ples; 19.6. Plavba lionů po Baťově kanálu
a
z Brno Spilberk l8.2. Benefiční ples; dvě setkání se seniory z Dom. důchodců
J Ceské Budějovice 18.12. Divadelní představení - Mnoho povyku pro nic ,,Sociální služby Světluška..
4 Karlow Varv
5 Karlovy Vary Diana 20.5. Charitativní golfový turnaj

2.7. osobní předání peněž. daru obětím povodní - JiŽní Cechy
6 Mariánské Lázně |3.|2 _ 23.|2. pŤedvánoční prodejní trhy
7 Olomouc
8 Opava

22.8. Dostihový den
9 Pardubrce zu.I. setKanl pardublcl(eho ldubu s rotary

l 0 Plzeň Bohemia
23.7.Yýznamná česká žena ve světě;
2.10. IV.Koncert ke Světovému dni zraku
24.3. |2. Benefiční koncert

u Plzeň Citv
l7 . _ 20.12. tradiční vánoční prodej svařeného vína
l0.4.2010 - xv. REPREZENTAčNÍ PLES v Měšť. Besedě

t2 Praha Bohemia
Ambassador

3.12. dobročinný raut spojený s ochutnávkou vín
|2.|2. prodej svařeného vína na vánočním trhu v Drážďanech
13.12. tradiční vánoční koncert

l 3 Praha Hartis
20.|1. _ 22.l| ' Po vinné stezce za Svatomartinskou husou
|6.|2. _ 18.12. Prodej svař. vína v pasáži restaurace Austria
l4.|. _ 17.|.2010 Lyžování v Semmeringu

t4 Praha Heraldic

15 Praha Orel
2.9. 20.ýr očí _ Lv í zámecká slavnost zámek B latná
23.4. _ Ga|avečer k 20. rrýročí zaloŽení klubu

t 6 Praha První
t 7 Praha Strahov

San Giorgio 8.12. Adventní koncert
18 Rokycany

L 9 Rvchnov n. Kněžnou
19.11. ochutnávka Beaujolais 2009
27.2. Charitativní lionský ples

20 Rychnov n. Kn.
Dobromila

28.8. - 29.8. Tradiční divadelní jarmark

25.10. Divadelní představení - Kterak se čert
o princeznu pokoušel;
8. 12. Mikulášsloý bowling;
11.12. Besídka v Dětském domově v Poštejně;
12. _ |3.|2. Vánoční jarmark;

27.2. Charitativní lionský ples;
6.5. Charitatnivní koncert STIVÍN a UHLÍŘ

občanské sdružení orion:
Ústav sociální péče Kvasiny

Z koncertu výěžek předán
pro Stacionář sv. Františka
v Rychnově n. Kněžnou

21 Tábor

2|.1l.09 - Charitativní společenský večer LC Tábor -

u.itěžek věnován pro akci ,,Koukají na nás správně?..
2.12.09 - vyšetření 166 dětí 4 mat' škol v Táboře - Prima visus;
t2.|3.|9. a20.12 - předván. sLánk. prodej svď. vína, medoviny;
t3.|2.09 - charitativní koncert Leo klub Tábor qftěŽek pro
sdruŽení postižení dítě;
15.1. x. Dobročinný koncert LC Tábor
6.3.2010 - XII. dobročinný ples LC Tábor;
13.5. Dámská iízda

22 Teplice
Ustí n.Labem

. Á Praha l1.1l. Charter Night' 2.ó. vII. Lví Parník
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Dt22 LC Slovenská rep. Akce klubů 2009.20,|'0 Výtěžek předán pro

I Banská Bystrica
1 3. 1 0. vemis áž Drev ené dedičstvo;
9.11. bowlingoqý tumaj ;
|2.2. Repr ezentačný ples klubov banského regionu
10.ó.2010 - Koncert Pal'a Hame|a

2 Ranská Rvstfica T 'ea ó.ll. Noc svetlonosov
a
J Bratislava Bona Fide 25.ó. os|ava l0' vrhočí za|ožení k'|ubu

4 Rrqf i s lavq T . )anr rh i r r s 1 | | wemicáž MierornÍ nlao4Í

Elrof ic larra T)nrr i

6 Bratislava Istropolis

15.10. Finanč.Dar2750.- Euro Zákl. škole
pre nevidomých Levoča,
22.|0.Finanč.Dar 2750,- Euro pre Výcvik. Školu
pre vod. Psov, Bratislava;
9.l2. orcdai vianočného ounču. Bratislava

7 Bratislava Presslurg
28.10. FLAMENCO;
t7.-20.12. prodaj vánočného punču,
22.5.20|0Aukcia oočas plavbv na lodi

Unia slabozraloých
a nevidiacich Slovenska

8 Rrefislcwc Pffú

Prosinec - Predaj vianocneho puncu 2009
26 l - Slávnnsfní ní|evzí|4ní e1 vazíkll.

9 Brezno 26.9. VÝstuo na Dumbier
l 0 Hronsek Gala

il Košice
29.11. Koncert Jesenná harmónia
12.2. PRo DoBRo-Ples košickÝch soolečensloích klubov

12 Kremnica l f , .7. 1ročník sn|nw|r KRF'MNTCKÝCH T,FVoV

l 3 Nitra 30.1. Reorezentační o|es
t4 Pezinok Bozin 22.5. Benefiční koncert

15 Piešťanv
12.2. Retro party;
5.6. Tenisoyý turnai Slovakia lions cup Piešťanv

6 Prešov 30.1. Charitativní oles
7 Zvolen 21.5. Střelecká soutěž
8 ŽiIina 9.1. Ples
s E lencLá  št i

Poděkovóní zu finunční pomoc pro IIAITI
Uteý |2. ledna 2010 měl bý pracovní den jako každý jiný. Lidé' kteří pracovali

v prezidentském paláci, plnili své povinnosti. Nikdo netušil' že za pár minut desítky
z nich najdou smrt pod troskami budovy. Port-au-Prince pokryl prach z trosek, otřesy
zpustošily toto dvoumiliónové hlavní město.

Silné otřesy o síle sedm stupňů Richterovy škály udeřily náhle azmateni zaměstnanci
v prvních chvílích nevěděli, co si počít. Záběry z průmysloqých kamer lkaanji, že
řádění Živlu nebylo možné utéct. Bezpečno nebylo nikde.

otřesy nejprve rozkýva|y celou budow, pak se začaly bortit obří klenby. Pod oblaky
prachu mizely chodby a mnoho lidí našlo smrt přímo pod troskami. Ten den zemřelo
na Haiti 230 tisíc lidí a l'3 milionu Haiťanů se ocitlo bez střechy nad hlavou.

USA slíbily zerni rozsáhlou pomoc, vyslríny byly cMlní i vojenské týrny zicbranářů. Hlav-
ním úkolem bylo zajistit vodu a sanitaci. Haiti paťí k nejchudší zemi na západní polokouli.

Děkujeme všem lionským ktubům v české republice i na Slovensku,
které se zapojily do společné distriktní sbírky a dífu jejich pomoci
na konto HAITI v Oak Brooku bylo odesldno 7639 USD.
Poděkovdní také patří klubům, které uspořtúdaly individudlní klu-

bové sbírlcy afinanční prostředlE odeslaly sa,nostatně nebo prostřed-
nictvímDSM. Bc. Ivana Skfftecká' Cabinet secretary 2ffi7-2010
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ffi LC Bratislava Dovina

Aktivity dámskeho Lions Clubu Bratislava DOVINA'
v duchu hesla WE SERVE

Ddmsky Lions Club Dovina v Bratislave funguje už
od roku 1993. Každý rok sa snažíme prezentovat,viacer,jmi
aktivitami.

Niekedy sa nám podarí urobié štyri samostatné akcie.
Predchádzajúce roky sme predávali zakusky na výstave psov
v Bratislavskej Inchebe avýtažok z tejto akcie sme venovali
postihnutej študentke ako príspevok na dovolenku pri mori
s mamičkou.

Inokedy sme predávali zákusky na Módnej prehliadke
jednej z našich členiek Milky Harmatovej- majitelky zn'
DONNA Rossl a výtažok sme venovali ako príspevok
na dobudovanie sanity do tzy. štartovacích bytov pre deti
odchádzajúce z dets!ých domovov. Kupovali sme cvičné
lavice pre deti s rázštepom chrbtice. Do Detského domova
v Malackách sme darovali počítače a tiež šijacie stroje. Pro-
stredníctvom firmy KULLA, ktorej spolumajitelka je naša
členka Katarína Kullová, sme pomohli urobié sadovú úpravu
záhrady Detského domova v Malackách.

Naše aktivity sú podmienené pochopitelhe osobným pra-
covným vyťažením členiek, pretože sme všetky zamestnané.

V ostatnom roku 2009-2010 sme zatial rozbehli dve k]ú-
čové aktivity. Jednou tradičnou sú pravidelne Vianočné trhy
v Bratislave na Františkánskom námestí. Vd'aka ochote bra-
tislavského magistrátu Lions kluby v Bratislave móŽu počas
celých vianočných trhov fungovať v pridelenom charitatív-
nom stánku. Stánok býva umiestnený obvykle na Františ-
kánskom námestí, ktoré je hneď vedl'a Hlavného námestia
v Bratislave, teda takpovediac na najluxusnejšom trhovom
mieste. ,

Bratislavské kluby sa v tomto stránku striedajú po šýroch
dňoch počas celého trvania týchto trhov. Predáva sa obvyk-
lý vianočný punč a mastný chlieb s cibulkou. My predávame
tieŽ zásadne doma napečené zrákusky. Tovar v stránku nikdy
nie je totožný závisí od toho, kto má službu a kto čo donesie.

Pri obrovskej ponuke tovarov na vianočných trhoch má Lio-
nisticlcý stiínok ten správny cveng. Kupujúcim padne dobre
taká zmena, keď si móžu kúpiť evidentne domáce koláčiky.
Každápartia Lionistov si volá svojich priatelbv a okolo stán-
ku je vždy vel'mi rušno a veselo.

Naša členka Bohdana Machajová je aktívna v komunálnej
politike od roku |994 a na jej návrh sa váčšina získaných
finančných prostriedkov nášho klubu venuje seniorom Staré-
ho Mesta v Bratislave. Už l0 rokov podporujeme Dom Se.
niorov na Podjavorinskej ulici v Starom Meste v Bratislave.
Manažment tohto zariadenia kupuje podla potreby pomócky,
kÍoré potrebujú staromestskí seniori k zlepšeniu kvďity Života.
Napríklad z nášho príspevku boli kúpené stoličky dojedálne,
deky, venovďi sme časť príspevku na rekonštrukciu sanity,
i na dobudovanie knižnice'

Každý rok sa koná v mesiaci apríli v exkluzívnych pries-
toroch Aukčnej spoločnosti soGA' ktorej spolumajitelkou je
naša členka BeataHeczegová, naša klúčová jamá aktivita pod
názvom Jarná aukcia obrrízkov. Tieto obrázky mďbvali deti
zo špeciiílnych škól Bratislavského kraja. obrázky draži ob-
vykle profesioniá]na licitiítorka a súčasťou dražby je aj kultúmy
program. Róznym spÓsobom hendikepované deti malbvďi aj
tento rok obrázky na tému večne živú, a tou je MIER. Do auk-
cie boli vybrané najkrajšie ot:l.ázky detí a na doplnenie ponuky
kolekcia umelec\ých ďelok pripravenych detrni býva doplnená
aj ďelami' ktoré niím venujú našim akrivitám naklonení pro-
fesionálni výwamíci. Tento rok to boli umelbi pani Rehráková
- Lďová a piín Frešo.

Výéažok Z tejto akcie sa rozdelí deťom zo špeciálnych škól
kraja'Členskú základňu nášho klubu predstavujú pracujúce
ženy. Nie sme Žiadne celebrity, sme obyčajné ženy, ktoré sa
snažia svojimi aktivitami pomócť tam, kde je pomoc potreb-
ná. ZaLCz Mgr. Bohdana Machajová Viceprezidentka

Dámskeho Lions klubu Bratislava Dovina

na obrázku je licitátorka aukčnej siene SoGA Mgr' Nina Ga.
Žovičová

autorka článku Bohdana Machajová - viceprezidentka klubu
a najmladšia členka klubu KarolÍnka Badárová
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LC Bratislava Prvý

odov zdanie invalidného v ozíka
Dňa 04.12.2009 o 14:00 sme v htl Partizdn na Jankovom Víšku v príjemnej atmosfere pozvaných hostí odovzdali
elekrtcbý invalidný vozík 8500 odfirmy oběanovi Uhrovca pónovi Petrovi Vargovi

Členovia l ' bratislavského Lions Clubu odovzdali dnes
na Jankovom víšku v okrese Bánovce nad Bebravou
59-ročnému Petrovi Vargovi z Uhrovca do doživotného
uživ aria elektricloý invalidný v ozik.

Jeho hodnota je približne 6600 eur (198.832 sk).
Zak:úpl|i ho za peniaze, ktoré členovia klubu zar-
obili, alebo vyzbiera-
li vlastnou činnosťou'
Usporadúvajú naprík-
lad malé aukcie, bazire
a blrzy, predávali
šampanské na jazdeck-

ých pretekoch Grand
Prix a vianočný punč
v uliciach Bratislavy
a iných miest. Yýtažok
putuje na charitu, vys-
vetlil viceprezident klu-
bu Jozef Štuttety.

Prvý Lions Club
Bratislava vznikol v ro-
ku 1991 a odvtedy sa
podielbl na rÓznych charitatívnych aktivitách nielen
v hlavnom meste, ale aj po celom Slovensku. Ide napríklad
o pomoc pri budovaní detshých domovov v Bernolákove,
Levoči, Handlovej, Čakanoch, ako aj pomoc v zdra-
votníctve pri projektovaní, nákupe a zabudovávaní le-
kárskych zanadeni do pojazdnej pórodnice, vybavení
oftalmologického centra
laserovým nožom a po-
dobne. V Trenčianskom
kraji naposledy pre tromi
rokmi odovzdali mestu
Prievidza sociálny taxík
pre ťažko zdravotne
postihnutých a dnes to
bol zasa invalidný ele-
ktriclcý vozik.

Peter Varga bol z daru
mimoriadne dojatý.
Ako poveda|, viac než
30 rokov pracoval ako
policajt. ochorel však
na silný diabetes a pred

šiestimi rokmi mu museli lekári amputovať najskór pravú
a potom i lavú nohu úplne od bedier. odvtedy sa pohy-
buje na mechanickom invalidnom vozíku. Teraz vd'aka
samohybnému vozíku už nebude potrebovať asistenciu
manželky, príbuzných alebo kamarátov, aby sa dopravil
v obci do obchodu, do kostola alebo na futbal.

Medzi zaklada-
júcich členov bratis-
lavského klubu patri
spevák Peter Lipa, ktoný
Petrovi Vargovi vozík
odovzdáva|. Členmi
klubu sú však aj mno-
hí podnikatelia, lekári
a l'udia s róznou profesi-
jnou orientáciou. Spája
ich ochota pomÓcť tým,
ktorí si vlastnými silami
nedokážu alebo nemóžu
zlepšiť svoje postavenie.

Materská organizá.
cia Association of Lions

Club vznikla v USA v roku I9I7 aj zo spolkov orien-
tovaných na zrakovo postihnutých. Je to v súčasnosti
naj aktívnej šiadobročinn áorgantzáciana svete, združuj úca
približne 1,8 milióna členov v 42'000 kluboch nachádza-
júcich sa skoro v 200 krajinách sveta. Hlavný.mi aktivita-
mi celého hnutia je starostlivosť o zrakovo, sluchovo, te-

lesne a duševne posiih-
nutých, trvalá podpora
hladujúcich v Afrike,
protidrogové aktivi-
ty a výmenné pobyty
m|ádeže, vysvetlil j eden
z mladších členov klubu
Tomáš Zajac. Dodal, že
symbolom Lions Clubu
je lev (anglicky lion),
stelesňujúci vlastnosti
ako odvaha' sila, vernosť
a činorodosť.

ZaLC Bratislava Prvý:
Tomáš ZAJAC
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LC Bratislava Istropolis

Pred rokom sme nahovorili zástupcov ZŠ pre nevidi-
acich a slabozrakých v Levoči, aby priviedli svoje deti
na známe preteky Devín - Bratislava. Dóvod bol jedno-
duchý _ daé deťom moŽnosť zúčastniť sa na velkom bežec-
kom podujatí. Prišla malá skupinka, ktorá nás presvedčila
o zmysle našho snaženia.

Tento rok už nebolo treba nikoho nahovárať. Prišli hneď
2 mikrobusy s 1l súťažiacimi. A my Sme ich brali ako sta-
ých kamarátov a priatelbv. Skupinka sa skladďa zróznych
vekovych kategorii _ najmladsi Marcel Marcínek 9 rokov,
najstarší František Porada 16 rokov _ atieŽ aj rÓznych vý-
konností. Bolo úžasne vidieť ako niektorí zdolďi ostatných
_ zďravých účastnikov s úplnou samozrejmosťou a ako
niektorí bojovali sami so sebou aby si dokázali, že sa to dá.
Radosť v cieli, po prebehnutí skoro 3km bola nefďšovaná'

Ich tréner a zíroveí učitel pan Gálly vysvetl'uje' že jeho
cielom je nasmerovať deti na šport ktory im najviac vyho-
vuje. Ku každému budú však portebovaé bežeckú prípravu,
preto vita možnosť zúčastnié sa tohto podujatia. Preteky pre
nevidiacich sú organizované hlavne na beŽeckých dráhach,
kde traé a Smer sú jasné. Tu má však nevidiacim svojho vo-
diča - inak by sa to v 200 člennom peletóne a na mestskej
trase ani nedalo. Slabozrakí sú viac Samostatní. Napriek
zrakovým vadám vedia sa orientovať a nepotrebujú vodiča.

ZaLC: Miroslav ŠUnA, prezident klubu
Zdeno soMoRA. sekretár klubu
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LC Banská Bvstrica

Slávnostný galavečer pri príležitosti osláv 20.výročia za|ože-
nia Unie nevidiacich a slabozradých Slovenska sa uskutočnil
l6.4.20l0 v Primaciálnom paláci v Bratislave. Súčasťou programu
bolo aj odovzdávanie pamatných listov zásfupcom miest, krajov,
partnerov, donorov a osobnostiam kultumeho a spoločenského ži-
vota.Galavečerom sprevádzal František Kovár, herec Slovenského
národneho divadla.

Po knítkom úvodnom príhovore predsedu UNSS pána Branislava
Mamojku boli ako prvé ocenené mesta Bratislava, Nitra a Ži|na.
Po nich prevza| z rúk predsedu UNSS pana Mamojku ocenenie za
Lions Club prín Juraj Schwarz, guvemér dištriktu l22 Lions Clubu.
Ako vdaku za lntenzivnu podporu činnosti UNSS a aktivity v pro-
spech ludí zo zrakoqim postihnutím. Dalšími oceneqimi boli neviď-
aci speviík Marian Bango' poslanec Europskeho parlamentu prín Mi-
roslav Mikoliíšik'Volksbank Slovensko, fotograf Jrín Miškovič /člen
LC Banskí Bystrica,Il.viceprezidenť, herec, spevrik a glosátor Mari-
an Geišberg, husloý virfuoz piírr Peter Michalica, zakladatel UNSS
prín Pavol Januška, medailisti z tóhoročnej paraolympiády Heryieta
Farkašová, Jakub Krako a Miroslav Haraus, ýntamný oftalmolog
pán Ján Zváě, primrír očného odelenia ružinovskej Fakultrej nemoc-
nice s poliklinikou' pani Gabriella Németh podpredsedníčka Brati.
slavského samospráweho kaja pamatný list za Slovenské národné
divadlo prevzal z ruk predsedu UNSS prfur František Kovír.

Y závere prevzal z ruk riaditelky Unie nevidiacich a slabozralqích
Slovenska pani Ivany Potočrlíkovej a podpredsedu UNSS Jozefa

Zbralekajej dlhoročný predseda a tak povediac motor všetl.oých
aktivít od samého zaěiatkll až po dnešok - pán Branislav Mamojka.
Close Harmony Friends po prevzati pamatného listu svojimi pod-
manivými melodiami umocnujú atmosféru tohoto nádhemeho ve-
cera. ZaLCl Ján Miškovič

Benefičné aktivitv klubu

26 .Il .2009 LIONS CLUB S Banska Bystric a zacal s predaj om via-
nočneho Lions punču pred svojim sídlom na namestí SNP ''Plzen-

skou reštarrraciou''.V uvode odovzdal hospodar klubu a2.viceprezi-
dent ing. JozefKreutz sek na 1300 euro, Špecia|nej zakladnej skole,
Dumbierska 15 v Banskej Bystrici, kÍory prevzala pani riaditelka
Mgr. Lydia Miklošovičova a Detskej fakultnej nemocnici v Banskej
Bystrici vo vyske 700 euro sek prevzal riaditel MUDr. Jan Nosko.

Po tomto slavnostnom akte nasledoval kultumy program, ktory si
pripravili žiaci špecialnej ZŠ, ktory okrem programu pripravili pre
vsetkych pritomnych mile prekvapenie v podobe napecenych per-
níkov s vianocnou tematikou. o dobru pohodu sa ako tradične po-
starala kapela oLD BOYS pod vedenim našho člena Roba Strieža.
Ako dalšiu novinku sme dali vyrobit keramicke hmčeky s logom

Lions, s ktorych sa punč pije a je to tiež jedna s foriem propaga-
cie našho Lions hnutia a poslania.Tento počin vyzdvihli aj pritomni
novinari, z ktorich všetci dostali po jednom hmčeku na pamiatku.
ostiíva nám len veriť' že sa nétrn aj tento rok podari osloviť a zohriať
nďim punčom čo najširší okruh l'udí, aby podporili našu charitatír.rru
čirnosť.

Vo štr{ok 3.|2.2009 zavita| do Sukromnej špecialnej materskej
ško|y''oČKo'' na Slnečnej ulici v Banskej Bystrici Mikulaš' aby
dobrím deťom priniesol sladké darčeky. Mal zo sebou aj čerta ale
kedže všetci boli dobrí tak sa ho nebáli. Na uvod deti spoločne
zaspievali a zatancova|i za čo ich všetci prítomní odmenili dlho.
trvajucim potleskom. Potom už nasledovalo tradičné rozdávanie
darčekou a rozlučka lebo Mikuláš zo svojim sprievodom musel isť
potešiť aj ostatné deti'Všetci Mikulšovy na zaveÍ slubili, Že budu
posluchať a cvičiť si oěká' aby lepšie videli. Toto mile podujatie
zabespečili členovia Lions clubu v Banskej Bystrici llž po 4 k:rát
a verím' že nie posledný.

Za LC:. Ján Miškovč.'Mišiakl'
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Tenisový turnaj Slovakia Lions cup
o pohár MUDr. Pavla Vereša

Dňa 5.6. 2010 usporiadal LC Pieštany tradičný tenisový turnaj
Slovakia Lions Cup. Tento rok sme začali písaťjeho novú históriu.
SúťaŽilo sa o putovný pohár MUDr' Pavla Vereša, gastroenterológa
jedného so zakladajúcich členov našho LC ajeho prvého prezidenta'

V neposlednom rade vynikajúceho človeka a priatela' ktorý
nedávno prehral boj so zákernou chorobou. Po daždivých dňoch,
ktoré nám priniesli nemálo starosti sazrazu v uvedený deň obloha
vyjasnila a privítala nás krásnym slnečným počasím čo len umoc-
nilo záŽitok z tohto vydareného podujatia.

Súťaž prebiehala vo štvorhrách v dvoch skupinách. Víťazi sku.
pín sa stretli vo fináIe o putovný pohár.Za podpory divákov, ktorí
tvorili členovia lions clubu a ich rodinných príslušníkov, finále
malo vysokú športovú úroveň' Záver lvnaja a jeho vyhodnote-
nie prebehlo na spoločnom stretnutí členov LC a ich rodinných
príslušníkov'

Vd'aka sponzorom a zúčastneným sa nám podarilo zozbierať časť
finančných prostriedkov, ktoré chceme použiť na nákup kompen-
začných a optických pomócok pre charitu zrakovo postihnutých
občanov. Zároveťt sa chcem pod'akovať zúčastneným hráčom a ich

hmčiarska dielňa sa využíva počas vyučovacieho procesu aj
v rámci záujmovej činnosti a žiakov práca s hlinou nesmierne baví

' . iTrs 
LC Prešovo

Lions Club preferuje dlhodobú a koncepčnú pomoc

doprovodu za účasť
distriktu na II.ročník

na turnaji, a pozývam dhlších členov nášho
tohto podujatia' ktorý sa bude konať o rok.

Sekretar LC Piešťany: Pavo| Werner

Takto prebieha aj spolupráca Lions Club Prešov so Spojenou
školou internátnou pre žiakov so zrakovým postihnutím v Levo-
či, pričom takto prebieha aj spolupráca Lions Club Prešov so
Spojenou školou internátnou pre žiakov so zrakovým postihnu-
tím v Levoči.

Táto škola má viac ako 60-ročnú tradíciu a poskytuje prípravu
na budúce povolania Žiakom s akýmkolvek chybami zraku.

Hovorí riaditelka školy Ing. Edita Tarajčáková, PhD.: ,*/Vaša
školu navštevuje takmer ]00 žiakov. Tútorom spoluprcíce s Lions
Club Prešov, ktorri prebieha od roku 2007, je Ing. Ing. Stanislav
Legót a myslím, že naša škola a podpora našich aktivít pre žiakov
sa už stala preňho ,,srdcovkotť,. V prvom roku prešovský Lions
Club daroval 20 000Sk pre dvoch našich nadaných žiakov, ktoré
sme použili na podporu ich vzdelávania, na zabezpečenie ich účasti
na celoslovenskom mládeŽníckom pobyte zrakovo postihnutých,
na pokrytie doplatkov na lieky, ako príspevok na cestovné náklady'
na doučovanie angličtiny. V roku 2009 v hrnčiarskej dielni pribud-
la aj hrnčiarska vypalbvacia pec, ktorá bola s pomocou prešovské-
ho Lions Clubu rekonštruovaná a repasovaná, pričom klub nám
poskytol d'alšie finančné prostriedky vo výške 500 EUR na nákup
materiálu'

V školskom roku 20o9l20l0 nám Lions Club Prešov daroval
2000 EUR (4 x 500) na podporu vzdelávacieho procesu 4 našich
Žiakov. sú to študenti, ktorí majú velmi dobré študijné výsledky
aje predpoklad,žeby mohli pokračovať v štúdiu na vysokej ško|e.
a tým zvýšiť svoje šance na uplatnenie v živote. Členovia klubu
nám Ílež pomohli pri vybavení čitárne a kniŽnice našej školy vÝ-
počtovou technikou.

ZaLC: Peter Šiovič, Jana Bubenkor.á

slabozrakým a nevidomým
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I,Yi2VA LC PRESOrí
IíSETI.(YM LIOIUS CLUBOM DISTRIKTU 122
Milí prlate|ia LloN!' V Prešove, 14.6.2010

obraciame sa na Vás z LloNs GLUBU Prešov. Východ S|ovenska bo! počas uplynulých týŽdňov
postihnutý uýnimočne ničiv'ými povodňami. Mnohí l'udia priš|i o svoje domovy a majetok, to čo
neodp|avi|a voda, zniěili zosuvy podmočenej pÓdy. Na mnohých miestach je zničená infraštruk.
túra, podmyté cesty, strhnuté mosty.
Utrpenie |'udí, ktorí ěasto prišli o výsledky svojej celoživotnej práce nás nemóžu nechat' |'a.

hostajnýml, preto sme sa rozhodli usporiadat'finančnú zbierku pre l'udí z oblastí postihnutých
povodňami.
V tejto súvis|osti by sme Vás a Váš klub chceli požiadat'o flnančný príspevok vo výške podl'a

vlastného uváženia. Poskytnutie pomoci bude adresné, pre konkrétnych l'udí, na konkrétny účel.
Pri vytipovaní adresátov pomoci budeme spolupracovat's humanitárnymi organizáciami*, ktoré
pomáhali a pomáhajú |'ud'om priamo na ,,tvári miesta.,a ktoré majú relevantné informácie o na.
jviac potrebnej pomoci a o odkázaných občanoch.

o použití financií Vás budeme inÍormovat'písomne, informácie budú ai na našei webovei stránke
vvww.lionspo.sk

Vaše príspevky posielajte prosím na špeciálny účet LloNs cLUB Prešov,

č. ú. 662727303411111, Unicredit bank, a.s. Bratislava.
Úaaje pre prevody zo zahraničia: |BAN: 31 1,|11oooo 0066 2727 3og4 sWtFT UNcRsKBx

S pozdravom
lng. Ladislav Kriš, Prezident Lions Club Prešov

okružná 32, 080 0í Prešov
kris@automo.sk, +421 903 571 444

Humanitárne organizácie, v spo|upráci s ktoými budeme poskytovat 'pomoc
. Združenie Clovek v ohrození
. Slovenská kato|ícka charita

. Slovenský červený kríž
. oběianske združenie ADRA

.Li.rM NABIDKA PRO INZERENTY
Bu|letin český a slovenský Lion vychází 3xza rok v nátadu 1.400 kusů. Distribuce je
zajišt'ována do každého Lions clubu v čn a v SR, výtisky bu||etinu jsou k dispozici
na různých akcích, pořádaných kluby v čR a v SR

CENIK INZERCE:

1.  Barevná inzercenazadnistraně-ce|ástrana 12.000Kč' 112strany 7.000Kč, 1/4strany4.000Kč
2. Barevná inzerce uvnitř listu (na vnitřní straně oba|u) - ce|á strana 9.000 Kč, 1|2 strany 5.000 Kč, 114 strany 3.000 Kč,

jiný menší formát: 25 Kčl cmz.
3. lnzerce uvnitř listu (jednobarevná nebo dvoubarevná) - ce|á strana 6'000 Kč, 112 strany 3.500 Kč, ,1/4 strany 2.000 Kč,

jiný menší Íormát: 19 Kč/cm2.
4. S|eva za opakování: první opakování: - 5%, druhé opakování: - 8%, třetí opakování: - 10%
5. Cenu inzerce |ze sjednat individuá|ně, zejména s oh|edem na komp|etnost poskytnutých podk|adů.
6. |nzerenti ze S|ovenské repub|iky budou cenu inzerce hradit v Euro (v přepočtu d|e aktuá|ního kurzu ke dni objednání nzerce)'

Lions Clubs lnternational D122. kancelář sekretariátu distriktu
Panská ul. ěp. í492, 516 0í Rychnov nad KněŽnou, česká republlka . e.mailem: office@lci4122.\nÍo

. mobilní telefon: +420 - 605 104 212 .Bc. lvana Skřítecká
Věříme, že vyuŽijete nabÍdl<y inzerce v bulletinu Česky a stovenský Lion a tím podpoříte rozvoj tionského hnutÍ. Děkujeme,
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LC Košice

PribliŽne 500 návštevníkov v nedelu.29. decembra 2009 v košic-
kom Dome umenia aplaudovalo hudobným umelcom i ludbm' ktorí
s odhodlaním bojujú so svojim zrakovým postihnutím.

Siedmy ročník benefičného koncertu Jesenná harmónia zorgani-
zovaný |. Lions Clubom Košice patril podl'a spontánnych reakcií
poslucháčov k jedným z najvydarenejším.

Finančná i materiiálna pomoc v celkovej výške viac než 10'000 Eur
bola vd'aka aktivite Lionistov i ich priatelov z lro klubu odovzdaná
na podporu aktivít zmieňujúcich zrakový hendikep detí a mladých l'udí
ale tiež na štipendijnú podporu šfudentov zo sociálne odkrázaných rodín.

Talentovaní hudobníci reprezenfujúci pod vedením Igora Dohoviča
orchester Musica Iuvenalis sa spolu s opemými sólistami Štátneho di.
vadla predstavili vo lynikajúcom svetle' Výborne im sekundovala for-
mácia Banda z Bratislavy svojim ďtematívnym pohl'adom na tradičnú
l'udovú tvorbu. hi svojom iba druhom vystúpení na východe Slovenska
si získali zaslúženú pozomosť návštevníkov Jesennej harmónie.

Bokom neostali ani podporené deti zo známej školy pre zrakovo

postihnutých v Levoči. Vo velmi emotívnom vystúpení poďakovala
Za pomoc veršami Jána Smreka 1 8 ročná študentka tejto školy Jana
Kozičková.

Vydarený 7. ročník Jesennej harmónie

Košické spoločenské kluby sa stretli na svojom 4. plese
Po štvrt'ý krát' tentoraz v hoteli Doubletree by Hilton, sa stret|i členovia l0 hďinovej ceste z Prahy predstavila vo vynikajúcom svetle a zožala

a hostia kcišic{ých spolďenských a charitatívnych klubov na svojom ple- zas|úžené ovácie. V bohatom programe zaujďi aj hendikepovaní tanď.
se. Vo váčšine prípadov patria tieto kluby do mamutích humanitrímych níci z TK Ellegance, ktorí ukazali, že v tanečnom temperarnente aýraze
organizáci pÓsobiacich na celom svete, pričom napríklad kluby Lions v ničom nezaostávajú sa svojimi zdravými kolegami.

a Rotary združu-
jú každý viac neŽ
milión členov. Za-
snipené boli i dďšie
renomované kluby
ako Kiwanis, So-
roptimist a Patiot.

Prívlastok hviez-
dy večera potvrď|a
Monika Absolóno-
vá" ktora sa napriek

Jedným z motívov plesu je i upriamenie pozornosti na pomoc tam, kde
je to potrebné. Kým prvé plesy Prďobro boli venované košickým štvor.
čatím' či neziskovke Dorka, tento krát sa pozomosť sústredila na uzatvo-
renie zbierky na ďagnosticloý prístroj Synoptofor. Tiito iniciatíva l. Lions
klubu Košice bola na plese zavíšená ďovzdaním šeku na 5.000 Euro tak,. 
aby sa prístroj uŽ čoskoro stal realitou na očnej klinike FNLP v Košici-
ach. A kedŽe hostia plesu boli skutďne štedrí, poloŽil sa i základ dďšej
zbierky na špeciďne |óžko pre onkologick7ch pacientov.
Temer 260 hostí z Košíc i dalekého sveta sa potom ešte dlho po polnoci

bavilo vo ýbomej' až rodinnej atmosfére na jednom z posledných plesov
tejto sezóny. 7'a'LCz Balco V|adimír - prezident LC Kďice

Benefičná aukcia v prospech detí
zo školy na Gemerskej ulici v Košiciach

i dďšie renomované kJuby ako Kiwarris. Soroptimist a Patriot.
hív|astok hviezdy večera potvrdila Monika Absolónová, ktorá sa nap-

riek 10 hodinovej ceste z Prahy predstavila vo vynikajúcom svetle a Zo-
Žala zas|itŽené ovácie' V bohatom programe zaujali aj hendikepovaní
tanečníci z TK Ellegance' ktorí ukrázali' že v tanečnom temperamente
avýraze v ničom nezaos|ávajú sa svojimi zdravými kolegami.
Jedným z motívov p|esu je i upriamenie pozomosti na pomoc tam, kde

je to porebné. Kým prvé plesy hodobro boli venované košickým štvor-
čatám, či neziskovke Dorka, tento krát sa pozomosť sústredila na uza.
tvorenie zbierka na diagnostický prístroj Synoptofor. Tiíto iniciatíva 1.
Lions klubu Košice bola na plese zavÍšená odovzdaním šeku na 5.000
Euro tak, aby sa pístroj uŽ čoskoro sta| rea|itou na očnej klinike FNLP
v Košiciach. A kedŽe hostia plesu boli skutďne štedrí' poloŽil sa i zá-
klad dialšej zbierky na špeciďne lóžko pre onkologických pacientov.
Temer 260 hostí z Košíc i dďekého Sveta sa potom ešte dlho po pol-

noci bavilo vo výbomej' až rodinnej atmosfére najednom z posledných
plesov tejto sezóny. 7'aLCz Ba|coV|adimír - prezident LC Košice

Po štvrt'ý krát, tentoraz v hote|i Doubletree by Hilton, sa stretli členovia
a hostia košicloých spolďensloých a charitatívnych klubov na svojom
plese. Vo váčšine prípadov patria tieto kluby do mamutích hurnanitar-
nych organizácií pósobiacich na celom svete, pričom napril<lad kluby
Lions a Rotary zdruŽujúkaždý viac neŽ milión členov' Zastúpené bo|i
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LC Kremnica

,,Mali ste niekedy nutkavú tÚžbll začať s pohybom po dlhšej
športovej prestávke, ale vám chýbala motivácia prečo začať?,.
Ponúkame vám niečo z kuchyne nepočujúcich športovcov, ktorí
sa stretávajú vo svojom DEAFBIKE tíme' aby si spoločne po-
mohli nájsť odpoveď na otázku prečo práve šport'

DAEFBIKE tím píše tento rok svoju 4 ročnú históriu existencie
na Zák|adnej škole pre Žiakov so sluchoým postihnutím intemář
nej, Viliama Gaňu v Kremnici. Počas tohto obdobia si v ňom našlo
svoju cestu mnoho nepočujúcich detí. Tento lnj'chovno-vzde|ávaci
projekt naplno vyuŽíva prirodzenú detsku tuŽbu po pohybe, tvori-
vosti a poznávaní. okrem lčenia zážitkovou formou mladí špor-
tovci preŽívajú kopec zábavy v úzkom kolektíve rovesníkov.

V dňoch od 28. mája do 30' mája 20l0 mali moŽnosť ,,siedmi
statoční.. z tímu DEAFBIKE prežiť víkend v Penzióne Horec,
ktorý sa nachádza v našom domovskom prostredí Kremnické-
ho pohoria, v obci Králiky. okrem iného si labuŽníci pochutili
v reštaurácii penziónu na lýborne pripravených typických slo-
venských špecialitách. Stretnutie na tomto milovníkmi turistiky
a Iy žov ania lyhťadávanom mieste nepočuj úcim deťom pomohli
zreallzovať naši priatelia z LIoNS KLUB KREMNICA.

Vo výstupoch a zjazdoch v Kremnickom pohorí sa skr}ívala
testovacia časť výkonnosti a technickej zručnosti 1azdy timu.
Chlapci mali v tejto časti fuzickú výhodu' ale vóbec sa nedali

zahanbiť' V miestach, kde to bolo najhoršie pomohli potiahnuť
dievčatá ďalej. V ýchto zlomor,ých úsekoch, vďaka tomu, Že ne-
šlo o r,"ýhru jedného člena tímu nad druhým' otvorila sa cesta pre
upevňovanie priateťstva' Myslím, žepráve priatelia sú ými' ktorí
Živia DEAFBIKE ducha a vďaka priatel'sfuu tím žije. Realizačný
tím pripravil deťom moŽnost'zúčastniť sana2. Ročníku BIKE &
ROLL festival na Skalke pri Kremnici, v rámci ktorého Adven.
ture Team Slovakia priniesol účastníkom mnoho adrenalínových
prekvapení.

V rámci regenerácie po fyzicky náročnom dni si niektorí účast-
níci dopriali moŽnosť zrelaxovať v saune Penziónu Horec. V ne.
del'u dopoludnia bola na programe Králická tiesňava a v nej najmá
Králický vodopád, ktorii prerušuje Králický potok. Svoju cesfu si
prediera cez lievik medzi skalami a šmýka sa po nej v dlžke sied-
mich metrov, dopadá do malého jazierka a odtial' uŽ pokojnejšou
cesiou smerom do Tajova. od jazierka je potóčik z jednej stra-
ny sprevádzaný vysokými skalnými bralami a útesmi. Na ýchto
miestach si deti vyskúšali fotografovanie' preliezanie prekáŽok
i,'lopúchovú.. tvorivosť'
KaŽdý podl'a svojho gusta. Návrat domov za daždlvého počasia

dal kaŽdému najavo, Že bojovať sa má dokonca' avšak zárovei
odmenou za snahu bolo slniečko' ktoré vítalo a ohrievalo tím
po príchode do Kremnice.

Vďaka našim priatel'om z LIoNS KLUB KREMNICA preŽili
nepočujúci športovci krásny víkend, zaktoý chceme ešte raz vy-
sloviť naše úprimné a srdečné poďakovanie.

Na záver som vybral citát z etického kódexu LIONS KLUB'
ktoný nedáva bodku za ýmto textom, ale čiarku pre pokračova-
nie v hfadaní odpovede prečo práve šport pre ých, ktorí ju ešte
nenašli:

,,Piatel'stvo považovat, za ciel, a nie
za účel, ktorý sviití prostriedky. Po-
chopit', že práve priatel'stvo sa neme-
ria službou jedného voči drahému.
Skutočné priateťstvo neočakáva nič
. avšak každú službu akceptuje v tom
duchu, v ktorom bola poskytnuíá.,,

ZaLC: Rudolf Bartošík

Sport robíme preto' lebo nás baví

I



20 Český a 1lovenský Lion - informační bulletin LCl D|22 ČR a sR _&
W e * r u e

1 t

s P R Á v A o činnosti klubu za obdobie I. polroku 20|0
LIoNs KLUB BOZIN PEZINOK ako občianske združenie zame.
rané na poskytovanie dobrovolhíckych služieb a výpomoci ludom
hlavne v rómci rajónu mesta Pezinok a prilhhlej malokarpatskej
oblasti plnilo v období pného polroku 2010 svoje poslanie obsia-
hnuté v stanovenom rómcovom pláne činnosti.

Je nemalým úspechom, že sa nám podarilo v ce|ku udržať dobré
meno a vytvorené pť.aznivé vzťahy v rámci public relations na te-
ritóriu nášho pÓsobenia.

Zák|adným predpokladom úspešného pósobenia bola aktívna
účasť členov, tj. iniciatívny podiel na práci pri každej akcii zame-
ranej na získavanie prostriedkov resp. pňamo na prerozdelovacích
aktivitách v prospech potrebným spoluobyvatelom ako aj na akci-
áchzameraných na utuženie života klubu našich členov.
Vďaka širokej aktivite a obetavej práce tohto vedenia k]ubu sa darí

úspešne riadiť činnosť klubu, vytvarať dobý goodwill vo verejnos-
ti a prispievať v širokom spektre na zlepšenie situácie potrebných
spoluobčanov.
V hodnotiacom období pripravujeme na vstup a prijatie za č|ena

minimálne I až 2 č|enov. Ako perspektívni kandidáti sú zapájaní
do práce aj mladí nádejní členovia vznikajúceho LEo klubu' a ich
podiel je vyhodnocovaný priebežne na schÓdzach klubu.

Členovia klubu sa stretávajú pravidelne podlb vopred stanovené-
ho harmonogramu schódzi a rokujú podla programu stanoveného
v pozvánke. Účasť na pravidelných schÓdzach klubu dosiahla prie-
memíl82vo.
Klub usporiadal vo februári večerné lyžovanie pre svojich členov

na lyŽiarskom stredisku Baba. V rámci prípravy medzinárodnej
výmene m|ádeŽe určil výberom podla stanovených kritérií mla-
dých priaznivcov lionského hnutia, ktorí sa budú reprezentovať náš
klub.
Klub zorganizoval kampaň na poskytnutie 2vo podiel'u zaplatenej

dane od fyzických osób a právnických subjektov pre náš klub ako
významnú aktivitu' ktorá pre činnosť klubu nadobúda na dóležitosti
a stáva sa tiež významným finančným zdrojom pre aktivity klubu.

Definitívnu výšku získaného príjmu klub vyhodnotí po termí-
ne 30.06 2010 po dobehnutí všetkých poukázaných príspevkov
od právnických osÓb.

Usporiadanie ,,Benefičného koncertu.. dňa22 mája20l0 bolo rieše-
né v komplexnej hlbke organizačnej problematiky tak, aby sme do-
kázali pred verejnosťou profesionálny prístup a tomto podujatí do-
stali do povedomia obyvatelbv rozsah dobrovolhíckej práce nášho
klubu. Po vystúpení renomovanej hudobnej skupiny predstavitelia

LC na pokračovaní večierku zo získaných prostriedkov koncertu
a zdruŽených prostriedkov poskytli peřnŽné príspevky na činnosť
zástupcom:
- Únie nevidiacich, okresná organizétcia Pezinok 1 202,90 €
- Domova sociálnych sluŽieb MEREMA Modra 500'-- €
- Spojenej školy pre žiakov s ment. postihnutím, Pezinok 500'-- €
- Asociácii nepočujúcich Slovenska, Bratislava 200,-- €

V júni zorganizuje náš klub ''Deň pre postihnuté detí.. ako memo-
riál Mirka Máleša, bývalého člena klubu. Akcia bude usporiadaná
v prírodnom prostredí zariadenia prevádzkovaného našim č|enom.
Program ja stanovený so zameraním na menšie športové súťaŽenie
a ukážky menších zábavných aktivít v prírode pre cca 30 handike-
povaných detí (čiastočne na vozíčkoch). Akcia si vyžiadala zodpo-
vedný prísfup členov nášho klubu pri dozore a gestorovaní aktivít
postihnutých detí.
Závercm hodnoteného obdobia klubu za celoročnú prácu po pred-
chádzajúcom zhodnotení aktivít lionského roka 2009 _ 20l0 bude
večerné posedenie členov klubu so životnými partnerkami v zá-
hrade pň svátojánskom ohni. Podujatie sa uskutočni na zák|ade
pozvania viceprezidenta klubu MUDr. Krištúfeka, pričom overená
úroveň cateňngu (aktívna účasť členov) a hudobný doprovod tejto
vnútroklubovej záhradnej slávnosti bude vjeho zodpovednej réžií.
Následne začiatkom letného obdobia klub pripravuje recipročné
stretnutie s členmi partnerského k|ubu LC Tábor v Demánovskej
doline v Nízkych Tatrách. Na predižený víkendový pobyt od 1júla
do 6júla zabezpečl'l ubytovanie na Kamennej chate, bohatý pro-
gram spojený s prehliadkou dvoch jaskýň' výstup na Chopok' prí-
padný tandemový let na rogale, prechod Prosieckou a Kvačianskou
dolinou na Liptovských holiach' návštevy kúpaliska v termá|nom
areáli Tatralandia, spoznávanie krajiny na bicykloch, návštevu ar-
tikulárneho dreveného kostolíka, jazdy na horskej bobovej dráhe.
Družobné spoločenské stretnutie uzatvorí bohatý večerný program
pri táborovom ohni s opekačkou a gulašom.

Konštatujeme, že alfou a om€gou úsilia v duchu lionského
hesla ,, My s|úžime.. pre náš klub bola úspešná činnosť pre soci-
álne potrebných spo|uobčanov obzvlášť za terajších zhoršených
podmienok ekonomickej situácie v spoločnosti v6bec. Práve
rozbehnuté aktivity v pomoci pri obstaraní zdravotníckych pomó.
cok alebo pi zabezpečovaní dovybavenía vybraných športových
zariadeni ako aj perspektívnym poskytnutím financií na dokom.
pletizovanie športového ihriska pre postihnuté deti nás motivujú
pre d'alšiu dobrovolhícku prácu. Na dielčie dobrovolhícke aktivity



_@ Český a Slovenský Lion - informační bulletin Lct D|22 Čn a sn 21

v rámci lionskej činnosti klubu podlh tejto hodnotiacej správy bolo
odpracovaných 360 hodín.
Vykonané lionské aktivity nás utvrdzujú v tom, Žeje naďalej po-

trebné hladať v podmienkach spoločnosti to dobré, pozitívne, kladne
motivujúce a vedúce k prospešným sociálnym činom. Preukazuje-

me, že i malý lionshý klub dokáŽe vykonať prospešné spoločnosťou
lznané aktivity a budovať poslanie a dobré meno lionského hnutia.

Y Pezinku' máj 2010
ZaLCz Ing. Žigmund Noskovič - tajomník k|ubu

Milan Martinovič . prezident k|ubu

NmNno]rumJDNÁ SIP]RÁNA
o poskytnutí finančnej pomoci pre postihnuté fyzické osoby v oblastiach postihnutých

poYodňou v období r. polroku 2010

LIoNs KLUB BozIN PEZINOK ako občianske združenie zamerané na poskytovanie dobrovolhíckych
s|užieb a ýpomoci sa rozhodol na mimoriadnom zasadaní klubu 15.6.2010 poskytnúť disponibilné prost.

riedky z priamych príspevkov č|enov klubu a tiež prcstriedkov klubu pre postihnuté osoby v rámci klubom
iniciovanej aktivity v gestorstve LC Pnešov ako teritoriáIne najbližšiemu klubu v najúac postihnutej oblasti

sumu 500' €
Tieto prostriedky sú odoslané s okamžitou platnoséou na účet znadený gestorským LC Prešov.

Budú pouŽité ako výpomoc aj priaznivcom lionského hnutia v postihnutom regióne.

Ing. Žigmund Noskovič - seketár klubu LC PEZINOK BOZIN

LC České Budějovice

Lionský klub České Budějovice
v letošním roce oslaví 20. narozeniny

Klub prošel v posledních letech sloá!ým obdobím' ďe chuť pomá-
hat a šířit LloNskou myšlenku členům zůstala.
Zadobu své existence věnovď klub přes l.000.000'- Kč na pďporu
humanitárních projektů. od Vrínoc minulého roku' kdy věnoval ý-
těŽek 10.000'- Kč z ďvadelního
představení, které pořádal v Jiho-
českém divaďe, Dětskému stacio-
náři Světluška pro mentálně posti-
žené děti,se pňpojil ke sbírce pro
Haiti a věnovď částku 5.000'- Kč.
Nyní k mezinárodnímu dni dětí'

l.června 2010' věnuje klub šek
na l0.00o'- Kč' Mateřské škole
pro zrakově postižené v Česhých
Budějovicích v Zachariášově uli-
ci, na opravu hřiště, kteréje v sou.
časnosti uzavřené' čeká na rekon-
snukci a děti si nemají kde hrát.
Dalším darkem k Mezinrárodní.

mu dni dětí od Lionsclubu České
Budějovice je projekt Lions Eye.
Tento drárek paří všem dětem
z Česloých Budějovic a okolí. Jde
o projekt' ktery si za cíl klade záchranujejich zraku.
Klubu se podařilo za pomocí sponzoru sbromrážďt částku 300.000'-
Kč' poťebnou pro nríkup specirílního ďagnostického přístroje pro
ďhalování zrakoqých vad. Přístroj se jmenuje plusÓptix A09 a jde
o unikánrí elektronické zašízeni, které dokráže vyšeřit během jedné
sekundy ďi dětského pacienta a to bez specirílní přípravy' bez kapek

Prezident LC České Budějovice lng. tvan Trešt předává sym-
bolický šek ředitelce mateřské školy Janě Hanzlové

do ďí a to ze vzdiílenosti jednoho metru.
Na tomto projektu je unikátní i to, žE iej budou reďimvat sami Uoni.

Přísnoj totiŽ nemusí bý obsluhovrán zdravomfter& ale zaškolenou ob-
sluhou. Přístoj bude vyrňt v maximrílní míře. Plrínujeme plošné měře-

ffi ní vevšech školkrách vČeslcýchBu.
dějoúcích i ambulantní vyšeření.
JelikoŽ člen Českobudějoúckého
klubupusobí ve sředisku sociá,lních
sluŽeb pro zrakově postižené' ktere
má pofiebné zázerÍn' budou i tam
Lioni provádět minirnílně jednou
v ýdnu ambulantní vyšetření pro
děti' kteé nechodí do mateřshých
škol' o projektu se pomocí iďor.
mačních materirílů dozvídají po-
stupně dětští lékaři a vyšetření do
poručují rodičům předšklolílnl.
Vyšetňení je wčeno pro děti ď stiíří
pťtl roku do věku kdy nastupují
do ákladních škol.
Hlavním cílem je včasné ďhďení

tupozrakosti ve věku, kdyji lzeješ-
tě úspěšně lďit. v pozdějším věku

je j1ž tato vada prakticky neléčitelná. Lions Eye je projekt' kter,ý na-
plňuje poslání Lionů a utuží i přátelství všech členů' Lionsclub České
Budějovice nabízí ostatním klubům pomoc' v případě' Že se roáod-
nou reďizovat podobný projekt. Rádi poďáme iďormace, předvede-
me přísuoj a pďělíme se o nďe zkušenosti.

ZaLCz Jan Steringa - sekretář k|ubu
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ffi' LC Tábor
X. dobročinnÝ koncert Lions klubu Tábor

15. ledna 2010 se konal v táborském divadle jubilejní X.
dobročinný koncert LC Tábor. V prvé části programu vy-
stoupil již známý a talentovaný klavírista Karel Vrtiška, ro-
dák z Táborska, studentAMU v Praze, dále sopranistka Petra
Musilová, studentka konzervatoře Jana Deyla, zpěvák, ne-
vidomý Radek Žalud, rodák z Č. nudějovic, absolvent stej-
né konzervatoře z roku 2007, oba vystoupili za klavírního
doprovodu Marie Wiesnerové. V druhé části programu na-
hradil táborský Komorní orchestr Bolech Vojenskou posád-
kovou hudbu a to velmi úspěšně. Solisté Jana Procházková
a Vít Nermut, dirigent Jiří Sycha a Vladimír Elner a celý or-
chestr sklidili zasloužený potlesk, slovem jako každoročně
provázel Pavel Hanták. Výtěžek z letošního koncertu bude
věnován na další screeningová oční vyšetření předškolních
dětí táborského regionu. Tato nová aktivita klubu měla pre-
mieru jiŽ v prosinci 2009 v několika táborských školkách
a Lioni věnovali na tuto akci l6.200 Kč, finanční částka byla
získána z dobročinného společenského večera klubu v lis-

topadu 2009. Tradičně během koncertu byly předány šeky
v celkové hodnotě 45.000Kč pro o.s. Postižené dítě' o.s.
Kaňka, oblastní pobočku SoNS Tábor' Poradenské cent-
rum SNN Tábora a ILCO - organizaci stomiků. Leo klub
přidal dalších 10.000 Kč ze svého předvánočního koncertu.
Tyto finance Lions klub ziskal ze stánkového prodeje nápo-
jů při Táborských setkáních a předvánočním prodeji. Další
pravidelnou součástí koncertu je ocenění účastníků tzv. Mi-
rového plakátu, jedná se o celosvětovou soutěž pořádanou
lionskými kluby. V Táboře se jí účastnilo l80 žáků, před
vlastním koncertem v předsálí proběhlo slavnostní otevření
výstavy, celkem bylo oceněno 10 nejlepších prací s tim, že
předání prvních 3 cen proběhlo na podiu za účasti guvernéra
distriktu a prezidenta klubu. Vítězka l|ona Sed|áčková ze
zŠ. zborovská obdrže|a 3000 Kč, její obrázek byl ode-
s|án do celosvětového kola do USA. druhé místo oceněno
částkou 2000 Kč a třetí 600 Kč. Dále předána cena tábor-
ského LC ,,Lví silou.. panu Ing. Jaroslavu Jágerovi v hodno-
tě 3000 Kč za jeho zásluhy pro postižené spoluobčany, loni
poprvé tuto cenu obdrŽel známý táborský nevidomý klaví-
rista pan Dohnal.V pruběhu večera byla aktuálně uspořádá-
na finanční sbírka na pomoc Haiti a částka |2.500 Kč byla
již odeslána. Prezident klubu Ing. Kotěšovec ve svém vstu-
pu stručně přiblížil táborský lionský klub, jeho aktivity, po-
děkoval nejen účinkujícím, ale všem přítomným za zakou-
pení vstupenek v hodnotě l50 Kč azafrnanční sponzorské
dary pro Haiti. Poděkoval dále panu Václavu Matouškovi,
Daliboru Novotnému, oběma bývalým dirigentům Posádko-
vé hudby Tábor, Robertu Říšskému a Romanu Kostincovi
za jejich dlouholetou spolupráci s naším klubem při kon-
certech a předal jim pamětní listy. Jediným přáním Lionů
na příští koncertje větší účast diváků' neboť náklady na ten-
to koncert nejsou nízké, největší částku představuje zapla-
cení nájmu divadla v hodnotě |2.499 Kč, dále i doprava
účinkujících, tisk plakátů, programů, květiny atd. VýtěŽek
z takovéto akce je výrazně niŽší, než částka z prodaných
lístků. Lions klub Tábor bude i nadále pokračovat ve svých
dobročinných akcích a i nadále pomáhat našim spoluobča-
nům, kteří svůj život proŽivaji sloŽitěji neŽ ostatní.

za LC: sekretář Petr Vilímek
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LC Opava

Za celý distrikt D122 srdečně zdravíme Tomóše Hrachovce,
člena LC opava, který se navrótil z nemocnice domů a přejeme Ínu hodně

sil a pevné zd,raví do dalších dní.

,ffi, LC Brno Špilberk

Lionské aktivlty opaYského lionského klubu
Ve dnech 25. až 31. dubna letošního roku jsme se již opět

zapojili do akce ,,Velikonoční trhy,,.
Dlouhodobě spolupracujeme se Základní školou ve Slav-

kově u opavy a děti se svými kreativními pedagogy pro nás
zhotovují výrobky, které pak můžeme nabídnout spoluob.
čanům. Tak se zapoji do charitativní činnosti nejen kupu-
jici, a|e také děti, které jsou o našich akcích vždy předem
informovány. Také naši členové se hojně zapojili' a protože
máme ve svém středu několik velmi zručných Lionek, zho.
tovily naprosto úŽasné dekorace, které šly ,,na dračku...

Na schůzce jsme se zamýšleli, komu bychom vypomoh-
li finančním darem. Jedna naše členka přišla s myšlenkou,
že bychom mohli pomoci rodině, která se celodenně stří-
dá v péči o postižené dítě. Rodiče chodí na střídavé směny
a někdy i na noční. Nemají proto kdy si odpočinout. Naše
rozhodnutí bylo rrízem jasné, přispějeme rodičům na rekre-
ační pobyt . Čast vytěžku věnujeme také družině při škole
pro zrakově postižené v opavě.
V současné době se připravujeme na kulturní akci ,,Varhan-

ní odpoledne.., které se uskuteční v neděli 13.6.2010 v kos-
tele Panny Marie v opavě. Úeinniicimi jsou sólista Janáč-
kovy opery Jozef Sabaka, Janko Siroma ze Srbska a Ari
Lahtinen z Finska. Na tento koncert jsme pozvali zďarma

obyvatele ,,Domu sv. Cyrila a Metoděje..pro zrakově posti-
žené ve Vlaštovičkách.
Máme také v plánu do konce letošního roku uspořádat ještě

několik akcí, o kteých Vás budeme rádi informovat.
Po záplavách a chmurném počasí doufejme, že se příroda

umouďí a nic nepěkného na nás už nepošle.
Přejeme všem Lionům a Lionkrám krásné letní prázdniny
a dovolenou!!!

Za LCz Květa Dybowitzová . prezidentka

Lionizbrněnského klubu Brno - Špilberk uskutečnili v minu-
lých dnech májové setkání s mladými umělci LŠU.
odpoledne se neslo v duchu melodií z muzikálů a i dříve na-

rození byli nadšeni písničkami z posledních pražslcých i brněn-
ských představení.
Také letos pomohl brněnský GRANDHOTEL' kteý nejenže

zapůjčil zďarma sál, ale také přichystal kávu, zákusek a džus
pro naše dříve narozené spoluobčany. Ti si vyprávěli o změ-
nách v legislativě, které se jich dotýkají a více jak hodinové
diskuzi a paní Leou Janků, kterájako vedoucí oddělení na Ma-
gistrátu města Brna má s touto problematikou co do činění'

Důchodci se rozešli s přáním opětného setkání,.tentokrát
v adventním čase a s brněnským dětslcým národopisným sou-
borem Valášek.

ZaLC: Tomáš Rvba. PDG
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LC Pardubice

Ve ěnrtek 28. ledna 2010 proběhla ve Východoěeském
divadle v Pardubicích tradiění společnó charitativní akce
pardubického Lions clubu u Rotary clubu. Čtenové těchto
dvou největších dobrovolných organizací v našem regio-
nu se již po několikóté sešli, aby spojili své síIy a pomohli
dobré věci. Tentokrót podpořili oddělení dětské chirurgie
v Pardubické krajské nemocnici a to čóstkou 32 273,- Kě,

oba kluby dlouhodobě pomáhají potřebným. Aktivně vyhle-
dávají projeký azaÍízení, kam mohou směřovat finanční pro-
středky své a svých sponzorů. Unikátníje však skutečnost, že
se tyto dva kluby dokáza|y domluvit a spojit své síly pro je-
den účel. Při letošní společné benefici padla volba na Dětskou
chirurgii Pardubické nemocnice',,Součástí našeho dětského
odděleníje herna. Její nábýekje bohužel v katastrofálním sta-
vu, mnohdy jižhrozí dětem další úraz. Proto jsem štastná, že
nám Lioni a Rotariáni umožní zakoupit novou sestavu nábyku
do této herny.. uvedla při předání šeku šťastná primářka dětské
chirurgie MUDr. Jarmila Antonová a dodala: ,,Ideální pomoc
mábýt konkrétní arych|á.Proto za získané prostředky nakou-
píme nábytek pro děti ještě v tomto měsíci. ZvIáštnyní v zimě

u nás máme více malých pacientu s různými zlomeninami, pro-
to věffm, že jenová herna jistě potěší...

Výěžek společné divadelní akce lionů a rotariánů předali
paní primářce prezidenti klubů Miloslav Chaloupka a Martin
Kolowatník. oba pánové přislíbili, že v podobných aktivitách
hodlají společně se svými přáteli pokračovat' Je také potřeba
zmínit, že akce měla nadregionální charakter. Lioni pozvali
své přátele ze dvou klubů v Rychnově nad KněŽnou a rotariáni
pÍizva|i přátele z Rotary clubu Flradec Králové. Akce se na-
víc zúčastnil současný Guvernér rotarirínského dístriktu 2240
(Česká + Slovenská republika) František Ryneš. Ten k akci
uvedl: ..Vím o tom, že Rotariáni poÍádají, stejně jako Lioni,
po celé České republice desítky charitativních akcí. Takovéto
spojení obou klubů za jedním cílem je však unikátní. Pro mne
osobněje to cenná zkušenost a věřím, že Pardubáci budou pří-
kladem pro všechny ostatní!..

Miloslav Chaloupka
prezident Lions Clubu
Pardubice

Martin Kolovratník
prezident Rotary Clubu

Pardubice

V sobotu 26.dubna 2010 vyrazili
ělenové LC Pardubice na traďční
každoroční jarrri vytet. Tentoknát
jejich cesta veďa na oltraj Žďár-
ských vrchů, kde je přivítalo slu.
nečné jarní pďasí. Během sobot-
ního dopoledne navštívili nejprve
městečko SněáÉ, kde je upoutala
zsjména místní obrazovrí galerie
a japonslcí zahrud4 ktení je vybu.
dovánanajejím olraji.

Drále navštívili osadu Milovy
s knísným rybnftem a ve|kým re.
laeačním sřeďskem, aby nakonec
dospěli do městečka Svratl<y' kde
poobědvali v knísně rerrovovaném
starém hoÚelu Miínes. Po obědě
většina účastníků absolvovala vý-
stup k lweckérnu zímečku Karl.
štejÍ\ odlcud se pokochali knísným
ýhledem na lesní masiv Devět
skal atáhlou vesnici Svratouch.

Výlet pardubiclcych lionů na Vysočinu
Do pardubické roviny s dominantou Kunětické hory se pak vraceli s knísnynni zážitky znad-
herné krajiny česko-moravského roáÍaní' zdobené romantickou řekou Svratkou a těšili se
napříští lionsky ýet.

Ladislav Koudelka, LC Pardubice
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LC Pardubice

11. Zámecká slavnost
dubičtí lioni budou mít opět možnost uvážlivě tuto částku
věnovat potřebným.

Po aukci pardubickým zámkem opět zněla hudba, parket
ožil tancem a hloučky přátel a známých mohli pfijemně vy-
právět a hodnotit' že ta letošní ,,Zámecká,. se opět lionům
povedla.

Míla Cha|oupka
- prezident LC Pardubice červen 2010

Poslední květnovou sobotu 29. 5. 2010 se sešIn na par-
dubiclum úmku mnoho přdtet a příznivců lionsWho
hnutí najiž 11. Zímecké slavnosti. Bylto vpravdě jedi-
ný slunečný den uprostřed květnových dešťů

Ťradičním úvodem této výroční akce bylo předání charita-
tivních finančních daru. Lions club Pardubice letos podpořil
Sdružení pro ranou péči v Pardubicích částkou přesahující
25 000'- Kč na nákup zrakově - stimulačních a didakticlsých
hraček a pomůcek pro děti se zdravotním postižením raného
věku. Toto sdružení působí na územi Pardubického kraje.
Šek si na podium na nádvoří p.ardubického zámku přišla
převzit ředitelka Sdružení pro ranou péči paní Mgr. Blanka
Brandová' Druhým příspěvkem byl šek v hodnotě 50 000'-
Kč' kteý byl určen na pořízení přístroje k vyšetření zraku
i těch nejmenších dětí - refraktometru.
V loňském roce při |0. Zámecké slavnosti pardubičtí lioni

otevřeli sbírku na tento přístroj, ktery bude sloužit pro děti
na očním oddělení Pardubické krajské nemocnice. Šek si
převza|a zástupkyně primiíře MUDr. HanaAdámková, která
zfuoveťl přinesla příjemnou zprávu, že právé touto částkou
se sbírka na přístroj dovršila a bude možné jej pořídit.
Pardubičtí lioni tak přispěli na tento přístroj celkovou část-

kou l00 000'- Kč.
Kulturním bonbónkem letošní Zámecké slavnosti bylo

vystoupení herců Východočeského divadla v Pardubicích
s ukázkami z operety Netopýr' A tak se mohl celý večer nést
tak trochu v duchu vídeňského valčíku.
Vrcholem večera byla aukce několika zajímavých umělec-

kych či sportovních předmětů. Mezi draŽenými předměty
byl například lions(ý perníkový znak , obrazy, keramické
artefakty a také podepsané dresy dvou sportovců spjatých
právě s Pardubicemi. Byly to dresy Dominika Haška a Jo-
sefa Váni.

Při aukci, kterou řídil pardubický lion Vlasta Freiberk,
pomríhal známý herec Jiří Krytinď. Celkový výtěžek se
na konci aukce zastavil na částce 66 000'- Kč a tak par-
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BERLÍN .NBZINÁRoDŇ SETKÁŇ rc KLI]BŮ

LC Praha Strahov - San Giorgio

Přátelství mezi našimi kluby vzniklo na jďe roku 2009' kdy náš
klub pozval berlínské LC kluby do Prahy na náš každoroční dobro.
činný koncert' ktery se již tradičně pořádal ve Strahovské bazilice'
Koncert se opravdu vydařil a všichni byli nadšeni silným zážitkem
z poslechu i z překrásného historického místa.
Náš klub tehdy získal nové zahraniční přátele.
VŽdy je zajimavé a inspirující podívat se jak pracují jiné lionské

kluby a načerpat tak nové zkušenosti.
I my jsme využili pozvání berlínských lionů a zůčastnili jsme se

akce,,Jazz Branch,'. která je každoroční oslavou světového Dne ma-
tek a konala se 9.5'2010 v Berlíně. K návštěvě Berlína jsme také
přizvali LC Praha První' S tímto klubem často spolupracujeme
na ruzných akcích a vždy je to spolupráce velmi pffjemná a pÍi-
nosná.

Pro naš pobyt připravili berlínší lioni zajímavý program a skvěle se
o niís starďi. okružní jízdou po Berlíně jsme měli možnost shlédnout
hlavní berlínské památky' prohlédli jsme si mďemí budovu parlamen-
tu a vyslechli jsme v'ýklad o vybavenosti i technické vyspělosti této vy-
jímďné budovy. Také jsme ''vyzkouše1i,' dvě velmi dobré restaurace.

Velkolepá oslava Dne Matek se konala v krásné historické vile
Evropské Akademie, kde nám ve velké zahradě k poslechu i tanci
vyhrával band. Nálada byla velmi přátelská a vzájemné rozhovory
dávaly členům obou klubů mnoho zajímavých informací a námětů
pro budoucí akce i Íizeni našich klubů.
Byl to velice příjemný víkend prožitý s německými kolegy. Naše

přátelství se upevnilo a můžeme jen dodat, Že i počasí se nám vyda-
řilo. ZaLCz Ing. Eva Zouza|ovál

a sekretářka Hana Morkos

LC Praha Hartig

Úspěšné lionské aktivity klubu završeny
předáním finančních prostředků potřebným

Ibncem loňského roku, v době největšiho
pbdvánďního shonu' zmobilizovalo něko-
lik členů našeho klubu poslední zbytky sil
a motivováni př€dstavou ''spravné |ionské
akce'' zahájili charitativní prodej svařeného
vína" Podporováni dobrým zÁzamkn' ktoÍé
nám bezplatrě pos\itlo vedení restaurace
Ausni4 jsme zúrďili zkušenosti získané při
podobné akci konané již před rokem. Nej.
schopnější členové klubtt odhodili veškeý
ostych a bez ohledu na svuj vě\ a společen-
ské postavení přesvědčovali kolemjdoucí
o nuhrosti zakoupit si 'pejlepší svařené víno
vPrazp".
Po ftch odpoledních prodejích v téměř de-

setistupňovém mrazu zmrz| úsměv i na tvá-
řích těch nejstatďnějších. S vděčností jsme
proto uvítali nabídku členů z LC haha
Pnmí' ktefi nas čwrté odpoledne ve stiínku
neášnrě vystrídali.
Spojenými silami obou klubů se nám ten-

tokrat podďilo získat téměř 19 000'- Kč.
Tuto črástku jsme z klubov'.ých prosfiedků
dorovnďi na rovných 20 000'- a tak jako
loni jsme t5rto prosfiedky rozdělili rovným
ďlem mezi Stacionrapro děti s kombinova-
ným postižením v Praze 3 a Sdružení klíček'
které je provozovatelem hospicového domu
pro děti a rnladé liď v Malejovicích.

Za LC: Jiří Nosel$ sekretář klubu
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obec Zvíkovec očima Blanky Rozumóvé,
kde se aktivně angažuje rokycanský klub

,,obec Zvíkovec. Mdlokomu to něco řekne, snad jen těm vodúkům, kteří někdy sjížděli Berounku a vztr,ome-
nou si na Zvíkovecký jez, který je lepší přenést než sjíždět. Zvíkovec leží na pravém břehu řeley Berounky
v nejsevernější čósti okresu Rokycany. Poprvé jsem do této vesnice přijela v roce 1978, samozřejmě na kanoi.
Řízením osudu jsem musela ze Zvíkovce odjet autobusem a tak jsem se dostala i do horní čtústi obce. Můj do-
jem byl: ospaló díra, kde byljeden konzum a zavřend hospoda a nikde ani živóčka. Autobusjezdil 3x denně,
vozil dělníky do železáren do 35 km vzdóleného Hrddku. Vlastně ne7ajímavá vesnice, jakých bylo bezpočet.,,

Jednu zajímavost však tato malá obec měla: zámek a docela
velký. Ten byl za doby budování reálného socialismu znárod-
něn a vyvstala nerudovská otázka:..Co s ním?'' JZD jej ne-
chtělo, armáda měla své jisté v nedalekém Zbirohu. Na něco
se však dobře hodil: byl sem umístěm ústav sociální péče pro
osoby s mentálním postižením. Tady nebyli chovanci moc
na očích. V roce l978 o tyto chovance pečovaly řádové sestry
a všichni to povaŽovali zanormáIrrj.

Zlom nastal po roce |989, Zámek byl v restituci vrácen pů-
vodním majitelům. Ústav zde mohl podle zákona zůstat ještě
po dobu lOti let. I tato doba se však chýlila ke konci a znovrr
tady byla ta nerudovská otázka....Kam s nimi?'' Ze Zvikovce
se ústav stěhovat nechtěl a tak se řešení našlo v koupi a rekon-
strukci dvou větších domů ve Zvíkovc| Kapacita však neby-
la dostačující a tak na zelené louce vyrostl třetí objekt. Starší
domy dostaly pojmenování ..Domeček'' a ..Baráček'' a novo-
stavba se pyšní jménem ..Chaloupka''. V ní jsou kromě jiného
terapeutické dílny, at'uŽ keramická nebo rukodělná, relaxační
místnost a také společenská místnost, kde se pořádají ruzná se-
tkání.

Společně se změnou zákona o poskytování sociálních sluŽeb
přišla i změna názlrr. Ústav sociální péče se změnil na Domov
,.Zvikovecká kytička'' a z chovanců se stali klienti.
To však nebyly všechny změny, ke kteým ve Zvíkovci došlo.

V obecním zastupitelstvu v čele s panem starostou Petrem Uh-
rem jsou samí mladí lidé, kteří se rozhodli pro Zvíkovec něco
udělat. Zvikoyec se stal upravenou obcí s rušným společen-

ským a kulturním životem. Z vesnice Zvíkovce se stal městys
Zvikovec s vlastním erbem a vlajkou a dokonce i s vlastní
hymnou..

Nikdo ve Zvikovci si nedovede představit, Že by se něja-
ká společenská či kulturní akce pořádala bez přispění děvčat
z..Kytičky''.
Jednou z největších akcíje folkový festival s příznačným ná-

zvem,,Zvikovecká kyička''. Jeho jiŽ 18' ročník se uskutečnil
5. června 20l0 v přírodním amfiteátru ve Zvíkovci pod záštitou
městyse Zvikovce. Děvčata zde nejen vystupují (mají vlast-
ní pěvecký sbor), ale vlastnoručně vyrábějí ceny pro kapely
a soutěžící, ceny do tomboly.

Lions club Rokycany naváza| kontakt s vedením ústavu asi
před sedmi lety a od této doby se píše historie našich vzájem-
ných setkání a nově vzniklých přátelství. Býváme pravidelný-
mi hosty vernisáŽe prací v Muzeu Dr. B. Horáka v Rokycanech
i festivalu ,.Zvikovecká kytička''. Pravidelně v květnu máme
naši lionskou schůzku v ..Chaloupce''. Setkáváme se s děvčaý,
dovídáme se od nich, coje v domově nového, nebo co se chys-
tá. Letošní schůzky se spolu s námi zúčastnily i dámy z LC
Plzeň Bohemia Jana Kolářová a Ema Štěpánková.
Ani tisíc slov by nedokázalo vyjádřit atmosféru pospolitosti
a vzájemného souŽití ve Zvíkovci, nejlepší poznáni je vlastní
zkušenost. Proto neváhejte a přijeďte se do Zvíkovce podívat,
ať užna letošní adventní koncerý ve zdejším kostele či příští
ročník festivalu, nebo s námi na další schůzku v květnu 20ll.
Jste srdečně zváni! Blanka Rozumová, LC Rokycany

I
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Úspěšný lionský rok 2009.201:0 klubu
Dómský klub LC Plzeň Bohemia má opět úspěšný rok činnosti za sebou. Klub md nyní 25 členek a 2 čekatelky na členství,

schdzíme se ptavidelně a v hojnóm počtu . Protože nóš původní domicil CD Hotel Plzeň změnil majiÍele a také program
činnosti, musely jsme hledat nové ruÍzemí. Nyní jsme již v novém sídle klubu - v Hotelu Central na nóm. Republiky č. 33
v Plzni, ve stejné budovějako LC Plzeň City.

Všechny členky projevily maximrá|ní snahu upravit akce do noých pro-
stor. Z mnoha nápadů jsme pďlivě vybraly takové, aby naš program byl
dodržen.

V uplynulém |ionském roce jsme se rozhodly podpořit vzdělávací pro-
jekty pro slabozraké naZáMadn škole a Mateřské ško|e pro zrakově po-
stiŽené v Plzni a dokončit projekt v autistické třídě FN Plzeň, kdejsme
minulý rok přispívďy na zakoupení interaktivní tabule. Abychom k sobě
měly stďe blíže' zaměfily jsme pozomost rovněž na klubovou činnost
a častější setkávání s ostabrími kluby a také mezi sebou.

Stďo se již taďcí, že léto paťí cestování. Členky s partnery se v srp-
nu 2009 zúčastnily frídenního zájezdu do Českého Krumlova. Prohléďi
jsme si malebné městďko, ziímek, poseděli jsme v ruzných restauracích
s dobým vínem a večer jsme navštívili ďvaďo Tři mušket.ýři. Zájezd
zorganizovďaAnička Stanková a všem se líbil.

Dne 2.Í0.2W pořádal naš klub disaiknrí akci pod ziáštitou I. náměst-

ýně primátora JI.JDr. Marcely Krejsové a guveméra D |22 Ing. Iwaje
Schwarze [V. Slavnosbrí koncert P|zeňské filharmonie u příležitosti Svě-
tového dne zraku. Garantem akce byla Ivanka Horáková' Dirigentem byl
opět Debashish Chaudhuri z Inďe, kteý nawhljeďnďnýprogram.

V úvodu zazpiva|y neidtcí ďvky z tria MAKABARA české a hebrej-
ské písně' niásledoval Koncert pro klarinet a orchesft od K. Kurpiňského
s nevidomým sólistou Milanem Amerem a Dvořiíkova Symphony 8 - G
dur' Posluchači v zaplněném siále byli nadšeni. Radost jsme udělďy i řem
oceněným s těžkou poruchou zraku. Atmosféra byla jeďnďnri byl to
skutďný svátek zrakově postižených a všech, ktefi dovedoujejich han-
ďcap vnímat.
Dďší poměrně náročnou akcí byl 14. koncert cyklu Vlídný nnavomodný

svět' kteý se uskutďnil 24.3.2010podniázvem Slavné české muzikálové
melďie - Noc na Karlštejně. Koncert se uskutďnil v novém Domě hud-
by ve Dvořiíkově síni, kde je obzvláště výbomá akustika. Šedesátičlenný
Plzeňslcý dětský sborpď vďením B. Koželuhové podď lynikající ýkon,
také cembďistkaA. Tichá byla skvělá. Garantem akce byla Jana Kovářo-
vá.zvýtéžk|] 3l tis. Kč byl koupen pro autisty vizualizerk interaktilrrrí
tabuli a varhany.

Traďční akcí roku by|a |4. garden party 4.6.2010. Musely jsme najít
vhodné prostory a mnohé z niís měly obavy' jak to vše dopadne. lptos se
garden party konďa na Roudné' v Hotelu u hamenů. Tento hotel paří
Nadaci kosnrí dřeně, byl přestavěn a zmodemizován, má hezkou zahradu.
Garantem akce byla Hana Sedláková. Sál byl vyzdoben, zabrada připrave-

na, bohatá tombola, raut a hudba k poslechu a tanci také. Program
byl krátký - představení Školy pro zrakově postiŽené, vynikající flér
ny dvou žáků 5. třídy této školy, Jana a Miroslav Lejčkovi přednesli
krásné skladby pro housle a kytaru a taneční skupina Corro flamengo
předvedla flamengo. Hostem večera a opravdovým překvapením byla
Anička Kulíšková' medailistka z paralympiády 2006 a2o10. Narodila
se v Plzni v r. 1986, má těžké zrakové poškození, je absolventkou
plzeňské školy pro zrakově postižené. Téměř nevidí, ale přesto velice
úspěšně studuje na Vysoké škole žurnalistiku bez jakýchko|iv úlev.
Je vynikající sportovkyní, reprezentantkou v lyŽování. Na paralym-
pijských hrách 2006 v Turine získala stříbmou medaili v Super G,
a 4. místo v obřím slalomu. Ve Vancouveru 2010 získala opět stříbro
ve sjezdu. Je velice milá' hezká a příjemná mladá dáma která je hou.
ževnatá a je opravdovým vzorem pro ostatní' Všichni účastníci ji vřeIe
přijali a sklidila velký obdiv. Naše 14. garden party se vydařila, bylo
krásné počasí, všichni si přinesli hezkou náladu a chtěli ji ještě v milé
spo1ečnosti rozvinout.
V letošním roce jsme oslavily kulatá jubilea Blanky Frejlachové, Vlaď-

ky Pugnerové a Helenky Noskové. Vyslechly jsme několik zajirnauých
přednášek, navštívily jsme niími sponzorovaná zaÍizen - Školu pro zra-
kově postižené, Děts\ý domov Trnová, ÚSP Jitřenka, autistickou řídu FN,
v okrese Rokycany Domov pro mentáně postižené Zvíkovecká kytička'

Ve$ým přínosem pro nás jsou návštěvy jiných klubů' účast na jejich
akcích a navazoviání opravdového přátelswí s těmito členy a jejich spon-
zorovanými zařizpnmi,

PDG Jana Flanderová. č|enkaLC PlzeňBohemia
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i LC Plzeň Citv

Klubové aktivitv LC Plzeň Citv v roce 2010
Blíží se konec lionsWho roku a je příležitost k zhodnocení činnosti

klubu v končící 2. polovině funkčního období
Nejprve bych rád připomněl letošní 15. ples Lions Clubu Plzeň-

City' kteý se uskutečnil v dubnu 2010. Ples byl úspěšný především
pro zvýšenou návštěvnost.oproti minulým plesům se podařilo zv'ýšit
počet prodaných vstupenek, rovněž byla bohatá tombola s dobým
finančním výsledkem pro humanitrírní aktivity našeho klubu. V krás-
ných proštorách Měšťanské besedy v Plznijsme prožili sváteční chvíle
v kruhu našich známých i ostatních milých hostů. Součástí progÍamu
bylo předání peněžního daru' který již tradičně věnujeme Tyfloservi-
su. Letos jsme předali částku 70 000Kč.

K této sumě přibude ještě výtěžek z tomboly plusu' kteý byl
55.000Kč' Náš finanční příspěvek l25 000Kč bude dosud největší,
kteqi jsme Tyfloservisu v jediném roce poskytly. JiŽ několik let je
naše finanční pomoc součástí rozpočtu této organizace.

Další významnou akcí klubu bylo 3. hudební matiné s pohoštěním
pro nevidomé. Profesoři a sfudenti Konzervatoře Plzeň připravili kon-
cert z klavírních děl klasiku klavírní tvorby. Zpestřením programu
bylo vystoupení 2 komorních souboru. Koncert byl pořádrín v nově
otevřeném Domě Hudby' ktený vznikl přestavbou staršího objektu
za finanční podpory Evropského fondu pro regioniílní rozvoj. Vel\ý
důraz byl kladen na dokonalou akustiku, což se zdařilo a tato koncert-
ní síň patří akustickými parametry mezi nejlepší v republice. Hudební

matiné je uvedeno v seznamu kulturních akcí' kter.ými Plzeň usiluje
o titul Evropské město kultury v r.20t5. Na matiné byli pozvání i ne-
vidomí z Regensburgu a naší lionští pÍáte|é z Německa' Po koncertu
jsme připravili pro účastníky pohoštění, které bylo brazeno z financí
áskaných předvánočním prodejem svďeného vína. V odpoledních
hodinách byla návštěva Týfloservisu, kde se němečtí nevidomí sezná.
mili s péčí' věnovanou nevidomým u nás. Byli jsme svědky velmi
dobrého ohlasu na úroveň péče o nevidomé u nás' Koncert i setká-
ní nevidomých s německými přáteli měly opět velmi dobý ohlas
a všichni se vraceli do svých domovů s krásnými hudební i společen-
slcými zážitky'
V rámci spolupráce s německými kluby přednesl náš člen Jaroslav

Kojzar přednášku o Plzni v Saském Bockau v Domě Česko-Němec-
kého porozumění. 35 posluchačů zaujala především projekce l00
pohledů z historie P|zné . odezvou na tuto akci je planovaný zájezd
do našeho města v letních měsících. |2.6.20|0 vystoupil prof. Ja.
roslav Slípka s přednáškou na téma spolupráce LC Plzeň City s LC
Schwandorf u příležitosti 25. výroči činnosti LC Schwandorf. Akce
se zúčastnil president LC Plzeň City Ivan Vičar s dďšími liony.
opět jsme si uvědomili význam činnosti společenských organizaci,

které přispívají konkrétními akcemi ke zlepšení vzájemných vztahů
nejen v naší společnosti, ďe i s našimi němeclcými sousedy.

LC Plzeň Citv: Doc. MI'JDr. F. Lošan. CSc.
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DEKLARACE' o SPOLUPRÁCI
podporující kandidaturu města Plzně na titul Evropské hlavní město kultury 2015
Lionské kluby LC Plzeň Bohemia a LC Plzeň City podporují kan-

didaturu města Plzně na titul Evropské hlavní město kulfury 2015.
Ž1jeme a pracujeme v tomto městě a náš etichý kodex nás mimo
jiné zavazujekodpovědnosti, věrnosti a oddanosti nejen vůči svému
národu a zemi, ďe také vůči své obci. Úkolem všech členů LCI -
Lions Clubs Internationď. je vykonávat spolďensky prospěšné ak-
tivity zaměřené na humanitiární činnost s cílem pomoci potřebným'
a to v místě svého působení, tedy v Plzni.
Jsme součástí svého města ajeho kultrrrního i společenského dění.

Uvědomujeme si' tak jako mnozí jiní, mimořádný kulfumí a sociál-
ní potenciríl, který má získríní titulu Evropské h]avní město kultury
2015 pro rozvoj města Plzně a v návaznosti na to také ce|ého zápa-
dočeského regionu, jehoŽ je naše město pfuozeným centrem.
lioni podporují zejménaZíkJadní školu a Mateřskou školu pro zra-
kově postižené v Plzni (členky LC Plzeň Bohemia) a Tyfloservis
Plzeň (členové LC Plzeň City).

Finanční prostředky získáváme pořádáním společenslaých akcí,
koncertů, tradičních plesů a garden party.
oba plzeňské lionské kluby se již k podpoře kanďdatury města Plz-

ně na Evropské hlavní město kultury 2015 přihlásily v červnu 2009
účastí Žríků ve věku 1 1 - 13 let v celosvětové soutěŽi LCI - MŘovÝ
PLAKÁT, která probíhá j iŽ 23 íoktt. Výstava dětslcých prací v Gale-
rii U Černého orla měla vellcý ohlas, práce plzeňshých školáků byly
na vysoké úrovni a v dďších letech budeme v této soutěži pokračovat.
Další významnou akcí, kterou chceme podpořit kandidaturu naše-

ho města je fijnový koncert pořádaný u příležitosti Světového dne
zraku dámsloým lionským klubem Plzeň Bohemia. Jedná se o vý-
znarnnou akci v rrímci České republiky, které se účastní občané se
zrakovým postiŽením, významné osobnosti a sympatizujíci p|zeí-
ská veřejnost. Tytojedinečné koncerty, na nichž účinkuje Plzeňská

filharmonie pod taktovkou dirigenta Debashishe Chaudhuriho, se
pod patronací první nríměstkyně primátora města Plzně uskutečnily
ve vyprodaném sále Měšéanské besedyjiž čtyři' v letošním roce se
bude konat pátý ročník'

Protože LCI je meziniírodní organizace, máme rcvněž zájem
nazaÍazenínové opery JAN HUS do programu EHMK 2015. operu
složil němechý skladatel Widmar Hader, rovněŽ člen lionského hnu-
tí, a uvedena byla s velkým úspěchem dne22.5.2008 v bavorském
Třschenreuthu při pfiležitosti niárodních oslav upevnění česko-ně-
meckých vztahů.
JiŽ nyrn se účastníme na ziákladě pozváni infocentra EHMK 2015

Íady zajimavých besed s odborníky. Zájem o dění v našem městě
projevují rovněŽ spřátelené německé lionské kluby.
Po letech strávených v režimu, kte{ý kulfurnímu a sociálnímu roz-

voji města nebyl příliš nakloněn jsme hrdi na to, jak se naše město
rozviji po všech strr{nkách včetně kultury. Bez kultury by totiž ne-
bylo spokojenosti občanů i návštěvníků města. Dosažení ještě vyšší
úrovně našeho města je rovněž naším cílem. H|ásíme se proto plně
ke kandidatuře města Plzně na Evropské hlavní město kultury 2015
aŽádáme, aby mezi akce podporující futo kanďdafuru byly zařaze-
ny naše hlavní projekty:
. Mírový plakát
. Koncert při příležitosti Světového dne zraku
. Uvedení opery Jan Hus

Budeme rovněž podporovat další aktivity jednotlivých subjektů
zaÍazené do projektu EHMK 2015, účastnit se jich, pfipadně se
na nich i spolupodílet.
MIJDr. Marta Bolková
prezidentka
LC Plzeň Bohemia

lng. Petr Kutný
l. viceprezident

LC Plzeň Citv



-

30 Český a Slovenský Lion - informační bulletin Lcl D|22 Čn a sR _@
wes€,,É

LC Karlovy Vary

naúnemístatutárního města Ústí nad Labem a MČ Praha 1 a Mč Praha2

,,Koukají na nás správně?oo
V měsících březnu - červnu 2010 se uskutečnila první a druhá etapa

projektu ''Ibukají na nás správně?*' který jako preventivní vyšefiení
zraku předško|ních dětí na uzemí statutámího města Ustí nad Labem
a MČ Praha l a Pralra 2 rlcr|imva|a organbace Prima Vizus, o.s. \ý-
šeřerrí se mělo možnost zučashit přibližtě 2500 dětí ze všech ustec.
lcých mateřských škol a | 677 détÍ ze všech mateřských škol uvďe-
ných městslcých částí.

''Cílem projektu je včasné odhalení případných reřakčních (ďop.
ticlcych) vad u dětí, zahájúí účinné léčby a předcházení tak dalšímu
áoršování zraku, zejména vzniku tupozrakosti.., uviídí autor projektu
a ředitel organizace Robert Plachý.
To, že ďtě špatrě viď, mnohdy nezjistí ani roďče' jelikož ďtě samo

na problém neupozomí. Důsledkem špafuého vidění může bý zhorše-
ná prostorová orientace, špatrá motorika a koordinace pohybů ďtěte.
oční vada je pak často odhalena až ve škole, kdy má ďtě problérny se
čtením a psaním. ho včasné odhalení oční vady je proto preventivni
vyšeření zraku nezbytté.

''Speciárlní videokamer4 ktenou se vyšeřerrí provádí, dokáže odhalit
jak dioptické vady' tak řebapatologické zaKivení optického aparáfu
oka nebo šilhavost. Pokudje některá z těchto vad při screeningovým
vyšeťtní 4jištěna"' doporučíme ďtě k podrobnému vyšeření očním
specialistou a ten v případě potvrzení nďeho nálezu muže okamžitě
zahájit korekci zjištěné vady zraku ďtěte," dodává Robert Plachý.

Preventivní prohlídky se uskutečnily ve 30 mateřských školách
v Ústt nad Laberru kde byl vyšeřen zrak l 836 dětem předško|ního
věku' oční vada byla přístojern zjištěna u l l l dětí a na základě těchto
ýsledku měření |z.eÍ1ci, že asi u 6 procent předškolátů byl zazname-
nárrurčiý druh astupeň reřakční (ďopfrické) ďní vady.

Preventivníprohlídky dáleproběhly ve 24 mateřslcých školách v MČ
Pralra l a MČ Praha 2, kde byl vyšetřen ̂ ak94| dětem pfudškolniho
věltu. oční vada byla pffstojem {ištěna celkem u 67 dětí a na ákladě
těchto \.ýsledků měření lze říci, že asi u 7 procent předškolálat byl
zaznamenán určiý druh a stupeň refrakční oční vady.
V září a říjnu bude preventivní vyšeření zraku pol<račovat v mateř-

ských školách dizovaných statutárním městem Liberec.
Přestože toto terénní preventivní vyšeťení zraku není hrazeno zdra-

votními pojišťovnami' dílcy áskanému finančnímu grantu ve výši
50 000 UsD od mezinárcdní organizace Lions Clubs Intemationď
Foundation může bý prováděno be4platně.

Lions Clubs Intenrational je největší celosvětově působící dobrovol-
nickou a humanitámí asociací, která realizuje programy související
s postižením či ohrožením zraku'
Lionské hnuť je celosvětově anámo jako hnutí zaměfující se na po-

moc slabozrakým a nevidomým. Jsou též přezďvání ''Rytíři slepých''.
svými aktivitaÍni přispívají k prevenci chorob postihujících zrak
a zvyšují kvalitu ávota slaboaalcých a nevidomých. V roce 1990 byla
vyhlášena celosvětová aktivita''sightFiÍst'' (zrak předevšírn)' jejímž
cílem je snížit celkový pďet liď postižených zrátou zraku. Této akti-
vitě bylyvyčleněny i finanční postředky z nadace LCIF (Lions Clubs
Internationď Foundation).
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LC Karlovv Varv Diana _@_
WeSerue

Dámský Lions club Diana Karlovy Vary
opět daroval 200 000 Kč na Dětský domov

Již tÍetim rokem se konal v květnu charitativní golfový
turnaj, pořádaný dámským Lions clubem Diana Karlovy
Vary. opět se sešli sponzoři na golfovém hřišti v olšových
Vratech na pozváni našich dam, aby si zahráli a přispě-
li na správnou věc. A již potřetí se nám podařilo vybrat
stejnou částku 200 000Kč na Dětslcý domov v Aši a Kar-
lových Varech. ToÍo zaÍizeni, jehož majitelem je Karlo-
varský kraj, je nám všem velmi blízké a těší nás, že se
můžeme podílet na zlepšení vybavení a provozu dětského
domova.

Karlovarsloý dámský Lions club Diana byl za|ožel
v květnu 2002. Jeho náplní práce je charitativní činnost.
Podporujeme svými aktivitami i další subjekty. Členkami
jsou dámy nejen z KarlovýchVaru, ale také například z Já-
chymova, Františkových i Mariánský ch Lázni.

Celosvětově je zapojeno do hnutí Lions více jak 1'35 mil.
členů z 206 zemi'

Aktivita hnutí je zaměÍena především na pomoc zrakově
postiženým. MUDr. \ěra Prochá zkov á,

prezidentka klubu 2010 -20t1

LC Mariánské Lázné

Lionský ch aritativní večer
V sobotu 27. března 2010 se čIenové

MariónskoltÍzeňského Lions klubu se-
šli spola s pozvanými hosty v sále re-
staurace Hotelové školy v Maridnských
Lázních u příIežitosti tradičního jarní-
ho charitativního seÍkdní

Přítomné přivítal prezident klubu Mi-
roslav Klukavý spolu s ředitelem hote-
lové školy panem ing. Chumem.
V úvodu představil pan Klukaý čest-

ného hosta, paní Lenku Koudelovou
s dcerou Eliškou z Tachova. Paní Len-
ka Koudelová pečuje Sama o těŽce po-
stiŽenou, jedenáctiletou Elišku a nutně
potřebuje finanční prostředky na nákup
kompenzačních pomůcek. Na návrh čle-
na Josefa Ledviny byl pro tento účel
členskou schůzí schválen finanční dar,

kteý paní Lenka Koudelová slavnostně
převzala.
Plánované osobní poděkování panu Ji-

římu Kučerovi, provozovateli restaurace
Šumava, za dlouholetou podporu dobro-
činných aktivit Lions klubu Mar.Lázně
muselo být z důvodu náhlého zaneprázd-
nění pana Kučery odloženo a bylo ome-
zeno palze na informování přítomných
o zmíněném záměru,
Po oficiální části pokračoval večer spo-

lečenskou zábavou, Mariánskolázenští
Lioni znovu prokáza|i, Že umějí nejen
účinně apružně pomáhat tam, kde je tře-
ba, ale že se ze své společné práce umí
i společně radovat..

ZaLC: Miroslav Klukavý
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ffi LC ltychnov

Tradiční charitativní
lionský ples

Již poněkolikáté uspořádaly spo.
lečně pánský lionslcý klub v Rych-
nově nad Kněžnou a dámslcý klub
Dobromila benefiční charitativní
ples, kteý se konal v prostorách
hotelu Havel koncem února 2010.
kde mohli přítomní hosté vyržívat
krásné prostory vinámy, kavárny
a restaurace. Hostitel a prezident
klubu pan Miroslav Špaňhel spo-

lečně s prezidentkou Andreou Hynkovou přivítali lionské kluby
z Prahy a milé lionské hosty z polského klubu a dále všechny
další hosý, kolegy, sponzory a rodinné příslušníky.
K tanci ýborně hrála skupina Errori, která svým repertoárem

těšila do pozdních ranních hodin všechny zúčastněné.
Hlavním posláním plesu bylo finančně přispět a podpořit dob-

rou věc, tentokráte se jednalo o protidekubitní matraci pro malého
chlapce z Rychnova. Ceny do tomboly věnovali rychnovští pod-
nikatelé a firmy. o některé byl obrovsloý zájem, a tak není divu,
Že všechny lístky byly velmi rychle prodány. Svou klubovou cenu
velký dort, kteý věnovala LC Dobromila, vyhrála zpět do klubu
jednajeho členka. Takjsme se rozhodli předat tento dort pro naše
spřátelené kluby v Praze. Naši hosté z Prahy sijej odvezli.
VýěŽek z plesu byl cca l0 000Kč, coŽ všechny přítomné jiště

potěšilo. Výborně připravený raut, pečená kýa, anglický roast-
beef a sladké pochoutky už jen završily příjemný dojem z celé
akce.

Rychnovští |ioni a Dobromily se těší zase nashledanou příští rok

ZaLC: Ivana Skřítecká. Věra Přibvlová

Koncertní večer v kostele

Lionslý klub Dobromila ve spolupráci s městem Rych-
nov nad Kněžnou uspořádali 6. května 2010 charitativní
koncert na podporu stacionáře sv.Františka v Rychnově
nad KněŽnou.

V programu vystoupil fenomenální Jiří Stivín, l"ýznamný
česlcý flétnista s varhanním doprovodem známého sbor-
mistra Václava Uhlíře.

V programu koncertu zazrrěly skladby G.B.Fontany' G. Ph.
Telemana, J.S. Bacha, A.Vivaldiho a další hudební variace'
Velice příjemnou atmosféru umocnilo krásné prostředí

tohoto rychnovského kostela a slunečními paprsky, které
těsně před koncertem prosvítily jinak celodenně zataženou
oblohu.
Účast všech přítomných byla velmi pěkná a tím i l".ýtěžek

z koncerfu v celkové částce l0 000Kč' kteý byl osobně
předán z rukou presidentky klubuA.Hynkové ředitelce sta-
cionďe sv.Františka Mgr. Evě Šmídové.
Děkujeme všem' kteří svojí účastí podpořili náš dobro-

činný koncert. ZaLC: Renata Sršňová

Nejsvětější Trojice

Oslava Mezinárodního dne dětí
Čtenry rc Dobromila kaŽdoročně již několik let společně slavi Mezinárodní den dětí s \ía-

teřskou školou Láň Rychnov nad Kněžnou. Letošní rok tomu nebylojinak a tak na školní zahra.
dě podpořily ve|kou Zahradní slavností společně s rodiči, přáteli a jejími absolr'enn.'

Po slavnostním zahájeni paní ředitelky D. Židové předaly členky klubu dětem r.mateřské
školce dárek v podobě zajímavé hry, která podporuje logické myŠlení. soustředěnost a rozvoj
dětí předškolního věku a také tašku sladkostí. Na odpolední slar.nosti b1.lo na zahradě školky
pfipraveno několik stanovišt'' kde děti společně s rodiči soutěŽili. Po absolr'o.r.ání všech disci-
plín si domů odnášejí sladkou odměnu a darek. Letošní zahradní slar.nost byla netradiční, pro-
toŽe byla spojena s Univerzitou Palackého v olomouci, katedrou Aplikor'aných pohyboých
aktivit. Naším společným cílem bylo llkázat, jak se děti s handicapem mají možnost zapojit
do pohyboých aktivit společně s dětmi zdraými' Studenti školy se přestrojili za klauny' kteří
děti provázeli po všech soutěŽích, vysvětlovali, pomáhali, odměňovali.
Tento denjsme také navštívily občanské sdružení orion, se kteqim také dlouhodobě spolupra-

cujeme a dětem jsme přinesly do hemy míče, ovoce a sladkosti.
Dále jsme navštívily i Domov dětí v Potštejně, kde děti dostaly k jejich svátku společenské hry

pomůcky k bazénu a sladkosti.
Děkujeme všem za podporu. Je dobré, když víte, že máte kolem sebe lidi, kteři vám fandí

adňipa|ce, ZaLC: Dagmar Židová, Ivana Skřítecká
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Rychnovští Lioni poslali studenty za Ye|kou louži
,,Každý se chce podívat do USA. kdo říIaú že ne, rovnou by se tam odstěhoval''. Dfty spolupróci Lions Clubu v Rych.
nově na Kněžnou a Sunrise Lions Club Prescott dosta|n i letos dvojice studentů možnost se za,,velkou louži,, podívat.

A nejen to, studenti zdejšího gymnžaia Matouš Hutrrík a Jiři
Ptáček mohli poznat i skutečný rodinný Život, kulturu nebo tře-
ba fungovríní školy vArizoně.
Na skvělém zážitku nic nezměnila ani dramatická cesta, kte-

rou provázely neuvěřitelné komplikace, jako bylo například
přerušení letecké dopraly nad Ewopou, způsobené ýbuchem
sopky na Islandu' Program měli opravdu bohat.ý, plný nevšed-
nich zážitkťl,.Během krásných 12 dnů jsem viděl místa, která
jsem mal jen z fihnů''' říká Jiří Ptáček. ..Sestoupili jsme na dno
Grand Canyonu' fandili jsme na baseballu, ochutnali pravé
westemové jídlo na představení cowboyů nebo nás členové
Surrrise LC vza|i letadlem do Las Vegas.'' Tím to ale nekončí,
oba chlapci po dobu necelých dvou ýdnů poznávali odlišnou
kulturu' Žili v nefalšovaďch americlgich rodinách a kůdý
zvliášť mohl strávit jeden den jako student prescottské High
School. Téměř kaŽdý den strávili rychnovští studenti s jiným
členem prescottského LC. Sezrámili se tak se spoustou Ame-
ričanů napříč generacemi a mohli si tedy vyrvořit realistick,ý
obrizekamerické společnosti. oba byli pohostinností prescott-
slgich ',lionů..
A kdo by třeba chtěl s rodil;fmi Američankami pokonverzo-

vat nanečisto, může si to vyzkoušet v druhé polovině měsíce
června. V té době totiž rychnovs[ý LC na oplátku přivítá dvě
studentky z Prescottu. Na dvouýdenním programu pro hosty
z Aizony se opět velkou částí podílejí studenti rychnovského

gymnáuia, kteří se tak mohou zdokonalitv cizím jazyce, poznat
něco z americké kultwy a představit cizinkám něco z té naší.
..Doufam' že návštěva Callie a Sabiny tady v Rychnově bude
stejně zajímavá,'' říká Matouš Hutrrík,..chys|áme pro ně bohaý
program' ýlety do okolí Rychnova, čeká je i prohlídka Prahy.''

Program qfměn sfudentů mezi kluby v Rychnově a Prescottu
má dlouhou tradici. První qýměna se uskutečnila jiŽ v červnu
2002 a od té doby se do Arizony podívaly již desítky studen-
tu. Zvláštní dik za realizaci tohoto projetu ná|eži panu Zďeň-
ku Žabokrtskému' řediteli Gymnázia Františka Martina Pelcla
a všem rychnovs\im lionům na straně české, dále zejména
Mikeovi Beattymu ze Sunrise Lions Clubu Prescott, |derý již
od počátku organizuje qjrměnu za arizonslgí klub.
První l"jměna proběhla v červnu 2002, kdy se jí zučastnili

za americkou stranu dva chlapci (Paco a Brandon).
Studenti gymnazia: Matouš Hutník a Jiří Ptáček
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LIONS V GRUZINSKU
PDG Tibor Buěek působí jako koordindtor LCIF _ oak Brook v Gruzínsku. Na jeho zahraniční působení se
ho pro ndš lionský bulletin zeptala cabinet secretary D122 Ivana Skříteckd

o Tibore' chtěla bych Ti podě-
kovat za možnost uskutečnit
tento rozhovor' moje první otáz-
ka: Jak se to stalo, že v součas-
nosti působíš jako koordinátor
Lions v Gruzínsku?

,,V uplynulom roku guvemérky
Janky Flanderovej som bol pri-
maný do oak Brooku, aby som sa
podieťal na programe GMT. Bol to
pre mňa vel'mi silný rok, kedy som
v našej americkej centrále doko-
nalejšie spoznal mnohé vďahové
pósobenie svetového lions' Ako
Ío už býla, keď sa človek dostane
do oných tzv. čikágskych kruhov,

známy slcusený nemečk.ý lion Reiner Harten, ktoni bol nasadený na pod-
poru lionsu v štáte Gruzínsko. Túto náhlu situáciu riešil nám známy
Ernst Musil' ktoý ma navrhol na toto miesto. Následne som mal
osobné stretnutie s medzinárodným prezidentom Eberhardom
Wiďsom, ktoý mi'oznámil, že Board of directors, ktoré zasa-
dalo v New orleans, ma odsúhlasilo na tuto prácu...
o Co osobně to pro Tebe znzmená?
''V pn{ch chvíl'ach som trochu váhal, nakol'ko je to práca,

ktoru som ešte nikdy nerobil a naviac dával som si aj otázky
príčinne súvisiace aj s našim distriktom' Faktom je, že som sa
pre tuto prácu rozhodol. Už polroka som
v kontakte s členmi troch gruzínskych li-
ons klubov v Tbilisi. Batumi a Kutaisi. Je
to kontakt nielen elektronicloý alebo tele-
fonický. Je to kontakt predovšetkým osob-
ný. Na ten som v mojej praxi vždy najviác
spoliehal. V Gruzínsku sa to znova potvr-
dilo. Sú to veťmi príjemní ťudia so silnou
vól'ou a h|bokou históriou. Táto práca
pre mňa znamená potrebu odovzdať zo
svojich skuseností l'uďom v zahraničí to
najlepšie, ltdom, ktorí chcú konať dobro
pre svoje okolie a potrebujú usmernenie.
Táto potreba vzniká z dóvodu politických
obmedzení amožno aj finančných limitov,
v ktor'ých sa krajina v súčasnosti nachádza.

jací jsou členové |ionských klubů v Gruzínsku?
,,KaŽdé stretnutie s ělenmi lions klubov bolo silne obohacujúce. Vyko.

nal som ich uŽ viac. Boli plné otázok a ich návrhov, ako by si oni pred-
stavovali prácu v programoch a pod. Musím zvýraznit', že je Ío kaukazký
l'ud tvrdej šťe' ktor-i má vel'mi silnú históriu a ako je všeobecne známe,
tento l'ud prežil napriek tisícroěným okupáciám včítane súčasných. Pri
tejto príležitosti musím paradoxne zvýrazniť, že keď mi Eberhard Wirfs
oznám1| moje pósobenie v Gruzínsku pripomenul mi' že mi budú rozu-
mieť aj neanglicky hovoriaci ltdia, nakol'ko sa dohovorím po rusky. Tiež
som si to myslel, až do okamžiku mojich prvých kontaktov s ltďmi a to
nielen s l'udmi prosými, ale aj s ťuďmi na lysokých postoch, ktorí zo
známych dóvodov odmietali so mnou komunikáciu v ruštine. Ako je zná.
me, prezident Gruzínska je jeden z najmladších prezidentov v kajinách
bývalej ZSSR. Stará mama prezidenta Michaila Saakašviliho je známa
v gruzínskej charite. Bolo samozrejmou mojou snahou, aby som sa s ňou
stretol' Podarilo sa. Na jednom z viaceých stretnuti som ma| možnosť
pomerne dlhého rozhovoru so šarmantnou staršou pani Mziou, starou
mamou pána pr ezidenta.,,
o M|uvil jsi o programu ve měste Gori. Jakou má souvis|ost s posled-

ními událostmi, které se v Gruzínsku udály?
,,Všetci členovia LC-Tbilisi sú Gruzínci. Traja signatári špitálne-
ho programu pre mesto Gori, ktoré v kríze v minulom roku na-
jviac utrpelo, sa rozhodli podať pomocnú ruku pre l'udí' ktorí
v súčasnej dobe preŽívajú ťažlai traumu z bombardovania, prí-
padne prišli o domov. Vzhl'adom k tomu, Že ělenstvo LC-Tbi-
lisi pozostáva predovšetlgÍm z ťudí, ktorí majú niečo do čine-

nia s medicínou, včítane samotných lekárov, rozhodli sa konať.
Svoju pomoc poskytujú v rómych ad-hoc lrypoŽičaných priesto-

roch. Týmto programom chcú zriadiť
malé medicínske centrum na pozem-
ku' ktoý je poskytnuý jedným z č|e-
nov lions. Eberhard Wiďs sa zasadil
na tento proglam a mojou úlohou je
dozerať naň a zrea|izovať ho' Keď
som si prezrel mesto Gori, presved-
čil som sa, že si to zaslúŽi. Pri tejto
príleŽitosti mi nedá' aby som spome-
nul ešte jeden veťmi smutný zltitok.
Keď som autom prechádzal mestom,
aj na mňa dopadla akoby bomba. Zra.
zu som videl vel'mi vel'ké námestie.
uprostred ktorého na lysokom pilóne
stále pnela socha nadživotnej r.el]<osti,
socha Stalina. ktorého história zaradila

Je len samozrejmé, že to
berie ve|a mÓjho súkrom-
ného času. Na druhej stra-
ne otvoÍene priznávam, že
táto práca ma obohacuje
duchovne' spoločensky

Motto: ,,Táto práca pre mňa znamená potrebu
odovzdať Zo sYojich skúseností l'udbm v zahraničí

to najlepšie..

medzi najmasor'ejších vra-
hov predol'šetkým svojho
I'udu. Samozrejme napriek
tomu. Že l'udia mesta Gori,
ktorí z t'aŽko pochopite|.
ných dóvodov si chcú takto

a tiež aj v ďalších interdisciplinárnych vzťahoch. No ťahké to nie je...
. Můžeš mě a našim čtenářům ještě konkrétněji popsat o jakou prá-
ci je jedná?

,,V zásade ide o dve oblasti. Je to podpora pre zv'ýšenie ělenskej základ-
ne ým, Že sa založia nové kluby prípadne' že do existujúcich klubov prí-
du noví členovia. Ďalej, je to samotný život a aktivita členov súčasných
gruzínskych klubov na jednotlil.ých programoch, ktoré majú finančnú
súvislosť s našim centrálnym úradom v oak Brooku. Už 6 mesiacov po-
máham kreovať noý klub v severogruzínskom meste Telavi. Je predpo-
klad, Že vjúni budem chartrovať mój prv'ý zahraniěný lions klub. TaktieŽ
som v Gruzínsku spolu s tromi členmi LC-Tbilisi dokončil návrh pre
hospitálny projekt v zbombardovanom meste Gori...
o To je ve|mi zajímavé, pověz mi ještě něco přímo z lionského dění'

pripomínať prvky smutnej histórie, my v projekte pre mesto Gori budeme
pokračovať. Nech tieto historické fakty súdi ten, komu to prináleží. My
sme tu na to, aby sme pomáhali a najmá keď nás o to niekto poŽiada...
Tibore, známe se spolu od roku 2006. Vim, že Tvé aktivity v meziná-
rodním lionském hnutí jsou významné. Jaké jsou Tvoje další plány?

''Najprv musím v prvom júnovom ýždni odchartrovať prv'ý LC-Tela-
vi' ktoď bude štvrým celkolým gruzínskym klubom, potom ukončiť
administratílu oh|adne ma|ého medicínskeho centra v Gori a nakoniec
pokračovať s kreovaním druhého, teda celkovo piateho gruzínskeho klu-
bu. Zároveň to bude aj pre mňa piaý klub' ktor.ý sa mi podarí za|ožiť,
nakoťko tri som založil ako guvemér v našom distrikte.''

Tibore, přeji Ti hodně zdraví a si| do da|ších Tvých aktivit.
Děkuji za rozhovor



LC Praha Orel

Dne 23.dubna 20|0 proběhl v prostorách Hotelu Praha Gala-
večer na počest důstojné oslavy 20 let činnosti Lvího klubu. Nad
touto akcí převzal záštitu premiér České republiky a celý večer
proběhl díky podpoře partnerů Euronal Export, Severočeské
doly, Alfa Vitao Domaine R&W, Cigar and Spirit a Škoda Auto.
Při této příležitosti byl předán šek prezidentem Lviho klubu Praha

orelAndorem Šándo.e- v hodnotě l00 000Kč ředitelce Pobytové-
ho, rehabilitačního a rekvalifikačního střediska pro nevidomé.

Celým večerem provázela Yvetta Blanarovičová a hosté měli příle-
žitost si poslechnout vynikající hudební vystoupení pacientů střediska
pro nevidomé. Dále na této akci lystoupila šansonierka Gabriela Frit-
shová za doprovodu talentovaného klavíristy Alexandera Khristiano-
va. Hudební program byl zakončen hrou na harfu Staniou Renešovou.
Za doprovodu RK Bandu se poté tančilo aŽ do rána a hosté, kteých
bylo na 300 si mohli pochutnat na rozrnanitosti kuchyně Hotelu Praha.

ZaLCz Sandra Šándorová Profi foto: Jaroslav Tatek



Lions Day in Bratislava
Lions Day in Bratislava sa vydaril. Záštitu nad podujatím pre-

vzal primátor hl.mesta SR Bratislava Andrej Ďurkovský ataktiež
Únia nevidiacich a slabozrakých Slovenska' ktoru viedoljej pred-
seda p. Mamojka a podpredsedníčka Terézia Petiová .Predseda vo
svojom príhovore vysoko vyzdvihol našu dlhoročnú spoluprácu
prakticky so všetkými klubmi na Slovensku a pobočkami LINSS.

Bola to mimoriadna udalosť v rodine lionov, keďže tri kluby -

Bratislava Prvý, Istropolis a Danubius - si pripomínajú 20. výro-
čie od zaloŽenia a LC Bona Fide 10. výročie. Medzi ocenenými
boli tak významné osobnosti ako PDG Zdeno Somora, Martin
Smieško, Ján Havlát, Eva Šefčíková, Eva DudáŠová, Eva Šelejo-
vá a Štefan Kopaj. LC Bratislava Danubius hostil lionov zo za-
kladajúceho francúzkeho klubu z Mentonu, ktorí strávili týždeřt

poznávanim Slovenska a program zakončili na spoločnom dni
lionov.
LC Bratislava Expatriate je nový klub, ktoý mal svoju Charter

Night. Charter prezidentje Frank Lennaerts a klub tvoriazváěšaza-
hraničný experti Žijúci dlhodobo v Bratislave'

Chodník pre nevidomých, tak sa volá projekt vizua|izácle protina-
poleonského opevnenia, ktorého pozostatky sú na pravom brehu Du-
naja. V spolupráci so študentmi architektury' IINSS a LC Bratislava
Danubius, bolo vystavených vyše 30 semestrálnych prác, z ktoých
v ďalšej etape chceme zabezpečiť vit,aznirea|izáciu.
A po oficiálnom bohatom programe pri výbornom Tradicionále Fe-

dora Freša pokračova| večer mnohými stretnutiami lionov aj z vtace-
ých mimobratislavských klubov.

Juraj Schwarz,DG 2009 - 2010

Vítame do Svojich radov LC Bratislava Expatriate


